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Skoleidrætshal på Islands Brygge Samlet vægtning: 13

Anlægssum: skønnet 37 mio. kr. Idé
 

Baggrund for projektet

Skolen på Islands Brygge skal udvides til en 3-sporet skole fra børnehaveklasse til 9. klassetrin.
Afhængig af befolkningsudviklingen i området skal det senest i 2006 afklares om skolen skal være 
4-sporet, hvilket der for nærværende er tegn på. Heri indgår at skolens idrætsfaciliteter skal udvides.

Uddannelses- og Ungdomsudvalget har allerede bevilliget 87,7 mio. kr. til gennemførelse af etape 2 
i helhedsplanen for Skolen på Islands Brygge. Etapen indeholder administration, lærerværelse, 
skolebod og pædagogisk center samt basislokaler for 24 klasser. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Islands Brygge er et af de byområder, der er under byomdannelse og med en markant udvikling af 
boligområdet i Islands Brygge Syd. Udviklingen forventes at medføre en stigning i bydelens 
befolkningstal. Området er et af de tættest bebyggede i København. 

Ud over havnebadet og Hekla Park er der ikke nogen egentlige idrætsfaciliteter i bydelen. 

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 3
Idrætshallen kan benyttes i både skole- og foreningsregi. Om aftenen kan faciliteten være 
samlingspunkt for det lokale kultur- og idrætsliv. Endvidere kan kulturlivet afholde større 
arrangementer i hallen.

Samarbejde og synergi vægtning: 3
Samtænkning af idrætsfaciliteten med skolen vil betyde, at en af de få byggemuligheder til 
idrætsfaciliteter i området udnyttes. 

Økonomi vægtning: 3
Det er økonomisk fordelagtigt at udvide en skoleidrætsfacilitet til en hal i fuld størrelse idet 
initialudgifter til byggeplads, projektering, vådrum mv. alligevel skal afholdes.

Andet vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Skoleidrætshal i Ørestad Syd Samlet vægtning: 13

Anlægssum: skønnet 45 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet

Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen planlægger at etablere en samlet skolestruktur på 6 spor –
svarende til 2-3 skoler – som kan dække hele Ørestad. Det er hensigten, at de enkelte skoleenheder 
indrettes med en særlig profil. Under hensyn til blandt andet de store fælles parkområder i Ørestad 
Syd, kan der her opereres med en idrætsskole. 

Det er foreslået, at skolens arkitektoniske udformning kunne tage udgangspunkt i, at det skal være 
en skole, som styrker mulighederne for kropsoplevelser, leg, idræt og bevægelse. Arkitekturen kan
derfor udformes så idrætsmulighederne er i centrum og synlige, og danner skolens naturlige 
samlingspunkt. Foruden en multifleksibel hal kan der f.eks. indrettes et rum for dans, drama m.v., 
samt placeres en idrætslegeplads på skolen. Nærværende vurdering er med udgangspunkt heri.

Der er et skitseprojekt under udarbejdelse. Det forventes, at der afholdes arkitektkonkurrence i 2006 
og at der er byggestart i 2007. Der er udpeget et areal for en mulig placering af skolen. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Der er pt. ingen idrætshaller i Ørestad. Det forventes, at Ørestad Syd får 10.000 beboere og at 
15.000 personer vil have deres daglige gang i den nye bydel i forbindelse med arbejde. 

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 3
Idrætshallen kan benyttes i både skole- og foreningsregi. Om aftenen kan faciliteten være 
samlingspunkt for det lokale kultur- og idrætsliv. Endvidere kan kulturlivet afholde større 
arrangementer i hallen.

Et samlede skoleidrætsanlæg giver mulighed for at dyrke mange forskellige former for idræts- og 
kropsaktiviteter, såvel indendørs som udendørs.

Samarbejde og synergi vægtning: 3
Idrætsfaciliteterne kan benyttes i skolens regi og muligvis også af omkringliggende institutioner. 
Dertil kommer, at det lokale idræts- og kulturliv kan benytte faciliteterne om eftermiddagen, hvor 
det kan blive områdets samlingspunkt. Det gælder i særlig grad den selvorganiserede idræt, hvis 
tankerne om en idrætslegeplads følges. 

Økonomisk vurdering vægtning: 3
Det er økonomisk fordelagtigt at udvide en skoleidrætsfacilitet til en hal i fuld størrelse idet 
initialudgifter til byggeplads, projektering, vådrum mv. alligevel skal afholdes.

Andet vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Udbygning af Sundbyøsterhallen  Samlet vægtning: 13

Anlægssum: skønnet 64 mio. kr. Projektforslag

Baggrund for projektet

En udvidelse af Sundbyøsterhallen har i flere år været et stort ønske fra brugerne af den 
eksisterende hal. En af drivkræfterne i projektudviklingen var håndboldklubben Amager SK.

Sundbyøsterhallen er højt prioriteret på facilitetslisten i Idrætspolitisk Redegørelse 2001 og 2004. I 
2001 bevilgede Borgerrepræsentationen 750.000 kr. til en forprojektering af hallen. Forslaget blev 
udarbejdet i samarbejde med idrætsanlæggets interessenter, og fremlagt for Kultur- og 
Fritidsudvalget i september 2002. I september 2004 tiltrådte Borgerrepræsentationen ”lokalplan for 
Sundbyøsterhallen” med tilhørende kommuneplantillæg, hvilket muliggør opførelse af hallen. 

Hvis en udbygning af Sundbyøsterhallen realiseres, får lokalområdet tilført yderligere 4.175 m2

indendørs idrætsfaciliteter. Skitseprojektet omfatter den eksisterende hal samt en nybygget del, der 
indeholder foyer, opvisningsarena, multirum, vægttræningslokaler, klublokaler, cafeteria, lounge og 
idrætsfritidsklub.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Sundby Nord er med knap 49.000 borgere kommunens største bydel. Med kun én egentlig idrætshal 
(den nuværende Sundbyøsterhal) er bydelen underforsynet med halfaciliteter. Sundbyøsterhallen 
udnyttes i dag maksimalt i såvel dag- som aftentimerne. En del af foreningsidrætten tildeles derfor 
træningstid i Sundby Idrætspark, der i øvrigt har samme kapacitetsproblem. Umiddelbart nord for 
Sundbyøsterhallen opføres dog i øjeblikket en idrætshal i Holmbladsgade.  

Mangfoldighed i forhold til brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 3
Presset på den nuværende Sundbyøsterhal betyder, at især den selvorganiserede idræt har svært ved 
at få aktivitetstid i hallen. Med udvidelse af den samlede facilitetskapacitet vil forholdene for 
idrættens mange forskelligartede brugergrupper forbedres væsentligt.

Den ny Sundbyøsterhal giver mulighed for at dyrke en lang række idrætsaktiviteter, bl.a. håndbold, 
tennis, volleyball, basketball, badminton, styrke- og vægttræning, kampidrætter og gymnastik.  

De tre eliteklubber Amager SK (håndbold), Hafnia Floorball og Amager Volleyball Klub vil kunne 
blive tilgodeset i den ny Sundbyøsterhal, der indeholder en opvisningsarena med 784 siddepladser. 
Det betyder, at der er mulighed for at afvikle elite/konkurrenceidræt samt andre arrangementer med 
behov for tilskuerpladser. Halvdelen af stolesæderne er flytbare, hvilket forøger hallens 
anvendelsesmuligheder.

Samarbejde og synergi vægtning: 3
Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen har medvirket i forprojekteringen af Sundbyøsterhallen. I 
forslaget er indarbejdet en permanent idrætsfritidsklub med plads til 140 børn.

Sundbyøsterhallen ligger i Øresundsvejskvarteret, der frem til 2009 er et af Københavns Kommunes 
områdefornyelser. Kultur- og idrætslivet er et vigtigt element i en områdefornyelse. Det ses blandt 
andet af, at realisering af udbygningen af Sundbyøsterhallen er et af kvarterets kerneprojekter.    

Økonomi vægtning: 3
Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen forventes at bidrage med ca. 10 mio. kr. til etablering af 
idrætsfritidsklubben.

Andet vægtning: 1

Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Idrætshal på Holmen Samlet vægtning: 12

Anlægssum: skønnet 39 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet

En multihal på Holmen til idræt, kultur og generel forsamlingsaktivitet er et ønske fra Lokalrådet 
for Christianshavn, de lokale idrætsforeninger, skole, gymnasium og andre institutioner i området. 

Københavns Kommune, Københavns Idrætsanlæg og Christianshavns lokale interessenter har i 
fællesskab udarbejdet et skitseforslag til multihallen. 

Ifølge lokalplan for Holmen er der afsat et areal til en idrætshal. Da der kun er afsat plads til et 
2.000 m2 byggeri, og idrætshallen forventes at blive på ca. 2.400 m2, skal der søges dispensation for 
lokalplanen.

Skitseforslaget blev godkendt af Kultur- og Fritidsudvalget i marts 2004.

Facilitetsdækning  vægtning: 3
Christianshavn har ca. 10.000 indbyggere. Af indendørs idrætsfaciliteter findes der i alt 4 gymna-
stiksale i bydelen, men der er ingen idrætshal. Nærmeste idrætshal er Sundbyøsterhallen. 

En ny idrætshal er under opførsel i Holmbladsgade, men behovet for en idrætshal på Christianshavn
er stadig stort. 

Det skal yderligere bemærkes at Christianshavn er et relativt trafikalt afgrænset område, hvor det vil 
være vanskeligt for børn og mindre mobile borgere at gøre brug af idrætsfaciliteter i de tilgrænsede 
byområder. 

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 3
Hallen vil være ramme for både bredde- og eliteidræt, organiseret og selvorganiseret idræt, 
skoleidræt samt et bredere fritids- og kulturliv. 

Idrætshallen kan i dagtimerne benyttes af Christianshavns Skole og Christianshavns Gymnasium, 
der ligger i umiddelbar nærhed af Holmen. I eftermiddags- og aftentimerne kan hallen stå til 
rådighed for organiseret og selvorganiseret idræt. Hallen vil desuden kunne anvendes til foredrag, 
udstillinger, teaterforestillinger, koncerter m.m. 

Idrætshallen på Holmen giver mulighed for at dyrke en lang række traditionelle idrætsgrene, for 
eksempel basketball, volleyball, håndbold, badminton, gymnastik m.m. Mindre pladskrævende 
idrætsgrene som dans, kampsport m.m. vil også kunne dyrkes, da hallen kan deles op i to mindre 
rum med en mobil skillevæg. Desuden vil der være rum til forskellige fitnessaktiviteter.

Samarbejde og synergi vægtning: 3
Der vil være klare synergieffekter mellem skole, idræt og et bredere studie-, kultur- og fritidsliv på 
Christianshavn, da multihallen er indrettet til mange former for aktiviteter. 

Økonomi vægtning: 2
Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen har tidligere været indstillet på at bidrage med ca. 10 mio. 
kr. af anlægssummen. På grund af strukturreformen er det usikkert om projektet kan/skal realiseres i
samarbejde med Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen. 

Andet vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Bavnehøj Sports- & Fritidscenter Samlet vægtning: 12

Anlægssum: skønnet 169 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet

Brugerbestyrelsen for Bavnehøj Idrætsanlæg har fremlagt et forslag til et samlet udbygningsprojekt 
benævnt Bavnehøj Sports- & Fritidscenter. Baggrunden for forslaget er, at Bavnehøjhallen gennem 
flere år ikke har været i stand til at dække efterspørgslen på hal- og banetid fra lokalområdets 
brugere. 

Bavnehøj Sports- & Fritidscenter er på i alt 15.000 m2. Projektet omfatter 4 nye haller, renovering 
af den nuværende hal, 4-5 nye træningssale, omklædningsrum, kontor- og mødelokaler, 
caféområde, arealer til fitness/motion/velvære, bowling, squash mv. samt et vandrehjem/sports-
hotel. De udendørs arealer opgraderes med en kunstgræsbane. Anlægget er let tilgængeligt for 
udefrakommende brugere. Både med offentlige transportmidler og egen kørsel, da 
parkeringsforholdene er gode. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget. Det skal bemærkes, at 
Borgerrepræsentationen har anmodet Kultur- og Fritidsforvaltningen om at udarbejde en 
helhedsplan for Bavnehøjanlægget. Dette arbejde er endnu ikke afsluttet, hvorfor dette projekt ikke 
er medtaget.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Bavnehøj Idrætsanlæg ligger på grænsen mellem Vesterbro og Kgs. Enghave. Begge bydele er
relativt underforsynet med idrætsfaciliteter. Efterspørgslen efter de forskellige facilitetstyper, f.eks. 
vandrehjem/sportshotel, er ikke undersøgt.

Mangfoldighed i forhold til brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 3
Bavnehøj Idrætsanlæg udnyttes i dag maksimalt. Det har især betydning for de selvorganiserede 
brugere, der ikke har mulighed for at få tildelt haltid. Det nye halkompleks vil have kapacitet til at 
rumme et stort antal brugergrupper: foreninger, ældre, skoler, fritidsinstitutioner, selvorganiserede 
m.v. 

Håndboldklubben Ajax København har hjemmebane i Bavnehøjhallen. Hvis byggeprojektet 
realiseres, vil klubbens elite få langt bedre vilkår.  

Bavnehøj Sports- & Fritidscenter giver mulighed for at dyrke en lang række idrætsgrene samt 
fitnessprægede aktiviteter. 

Samarbejde og synergi vægtning: 3
Bavnehøjhallen/Ajax har i dag et omfattende samarbejde med de lokale skoler og 
fritidsinstitutioner. Dette samarbejde vil kunne udvides med ekstra facilitetskapacitet. 

Økonomi vægtning: 2
På opfordring af Brugerbestyrelsen for Bavnehøj Idrætsanlæg er der udarbejdet et skitseprojekt. 
Skanska Danmark A/S har tilbudt sig som privat investor, forudsat at Københavns Kommune årligt 
bidrager med 6,4 mio. kr. i driftsmidler. De nuværende driftsudgifter til Bavnehøj Idrætsanlæg er 
ca. 3 mio. kr. årligt. Københavns Kommune skal formodentlig deponere et beløb svarende til 
anlægssummen.

Der er ikke foretaget en undersøgelse af, om den samlede kapacitet på Bavnehøj Sports- & 
Fritidscenter er i overensstemmelse med behovet for faciliteter i området. Det gælder for eksempel 
det foreslåede vandrehjem/sportshotel til en pris på 42 mio. kr.  

Andet vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Skoleidrætshal i Sydhavnen Samlet vægtning: 13

Anlægssum: skønnet 39 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet

Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen planlægger at etablere en ny folkeskole på Teglholmen i 
Sydhavnen.

Uddannelses- og Ungdomsudvalget har i deres økonomiske ramme midler til at bygge to traditio-
nelle idrætssale. Ved økonomisk samarbejde med Udannelses- og Ungdomsudvalget kan Kultur- og 
Fritidsudvalget sikre en større idrætsfacilitet til glæde for både skolen og idrætslivet uden for skole-
regi. Endvidere har dele af det lokale erhvervsliv i Sydhavnen vist interesse i at kunne leje sig ind i 
en større idrætsfacilitet mod at yde økonomisk støtte til anlægsarbejdet. Således åbner projektet 
mulighed for at afprøve en model for Offentlig Privat Partnerskab (OPP).

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning: vægtning: 3
Bavnehøjhallen og Valbyhallen er de nærmeste idrætshaller og med de kommende mange nye 
boliger i Sydhavnen, vil bydelen have behov for yderligere en idrætshal.

Det skal yderligere bemærkes at Sydhavnen er et relativt trafikalt afgrænset område, hvor det vil 
være vanskeligt for børn og mindre mobile borgere at gøre brug af idrætsfaciliteter i de tilgrænsede 
byområder. 

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene: vægtning: 3
Idrætshallen kan benyttes i både skole- og foreningsregi – evt. også til firmasport i samarbejde med 
lokale virksomheder. Om aftenen kan faciliteten være samlingspunkt for det lokale kultur- og 
idrætsliv. Endvidere kan kulturlivet afholde større arrangementer i hallen.

Samarbejde og synergi vægtning: 3
Mange synergieffekter vil kunne opstå i kraft af den brede gruppe af brugere – bl.a. gennem 
offentligt privat samarbejde. Idræts- såvel som andre kultur- og fritidsaktiviteter vil kunne foregå 
under samme tag, og bidrage med liv til det nye boligområde i Sydhavnen.

Økonomisk vurdering vægtning: 3
Det er økonomisk fordelagtigt at udvide en skoleidrætsfacilitet til en hal i fuld størrelse, idet 
initialudgifter til byggeplads, projektering, vådrum mv. alligevel skal afholdes.

Andet vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Iglohal (lethal) i Ørestad Syd Samlet vægtning: 11

Anlægssum: skønnet 6 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet

Iglohallen er en såkaldt lethal - et byggeri til en lav pris og alligevel æstetisk udfordrende. Lethallen 
har dagslysindtag og ved at stille færre og mindre krav til eksempelvis varmeisolering, muliggør 
den en lettere eller spinklere konstruktion, som udfordrer samspillet mellem det arkitektoniske 
udtryk og indholdet. Temperaturen i hallen vil variere med årstiden.

Gennem store oplukkelige vægpartier kan lethallen åbnes og inddrage de omkringliggende
udearealer. Derfor er den - i modsætning til de almindelige idrætshaller – også attraktiv til brug om 
sommeren, og opfordrer til kombination af ude- og indeidrætterne. 

Iglo-typen er den dyreste af lethallerne. Den er kendetegnet ved at være smuk i dens udformning, og 
samtidig meget rummelig. Prisen pr. hal er i størrelsesordenen 6 mio. kr. og hallen er på knap 1.600 
m2. I samarbejde med Ørestadsselskabet og Lokale- og Anlægsfonden arbejdes der på at finde en 
placeringsmulighed.

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Når kvarteret inden for de næste 5 år er færdigudbygget, vil der være mellem 2.500 og 5000 
beboere, 5-10.000 ansatte og 20.000 studerende. Der er allerede meget liv i kvarteret, men ingen 
idrætsfaciliteter. I en bydel præget af studerende og ansatte anses lethallen for at være særlig 
attraktiv, idet den kan bruges af både selvorganiserede idrætsudøvere og foreningsidrætten.

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 1
Iglohallen kan benyttes af selvorganiserede og organiserede idrætsudøvere inden for såvel 
indendørs som udendørs idrætter. I vinterperioden vil den ikke være egnet til idrætsgrene med lidt 
bevægelse (f.eks. yoga), på grund af den lave temperatur. Temperatursvingningerne over året 
betyder samtidig, at hallen ikke kan gå ind og dække en del af den faste kapacitet på 
folkeskoleområdet.

Foruden de aktiviteter, som en normal hal tilbyder, rummer lethallen mulighed for at trække 
udendørs idrætter ind i den åbne hal. 

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Samarbejdsmulighederne med de omkringliggende institutioner om udnyttelsen af hallen er ikke 
afdækket. Mulighederne herfor synes oplagte, idet der er mange større institutioner i Ørestad Nord, 
som fra egen side har arbejdet for idrætsfaciliteter i Ørestad Nord. 

Økonomi vægtning: 3
Iglohallen koster omkring en femtedel af en normal hal. Til trods for at hallen ikke varmes op, og 
der ikke er badefaciliteter, kan den stort set udnyttes i samme omfang, som en almindelig hal. 
Holdbarheden af materialerne er på niveau med almindelige halbyggerier.

Lokale- og Anlægsfonden har vist interesse for projektet og i finansieringen hertil. 

Andet vægtning: 2
Det vil være den første lethal i København, som viser vejen for et billigt idrætsbyggeri, som 
supplement til det almindelige idrætsbyggeri.

Endvidere åbner den for en særlig kombination for inde- og udeidræt.
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Skoleidrætshal i Ørestad City Samlet vægtning: 12

Anlægssum: skønnet 40 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet

Uddannelses- og Ungdomsudvalget planlægger en samlet skolestruktur på 6 spor, som skal dække 
hele Ørestad. Det er hensigten, at de enkelte skoleenheder tillægges en særlig profil, og skoleenhe-
den, i Ørestad City kunne f.eks. være indrettet med særlig fokus på naturvidenskab. Det forventes, 
at der placeres en idrætshal på skolen. Ved et samarbejde mellem Uddannelses- og 
Ungdomsudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget kan skolens idrætsfaciliteter løftes. I stedet for 
gymnastiksale kan der etableres en idrætshal, som lever op til dele af den organiserede idræts behov 
for en bane på 20 x 40 meter. 

Et illustrativt skitseprojekt er under udarbejdelse. Arkitektkonkurrence forventes afholdt i 2006, 
byggestart medio 2007. Der er reserveret areal til skolen. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Der er pt. ingen idrætshaller i Ørestad. Det forventes, at Ørestad City får 5.000 beboere, og 30.000 
personer vil have deres daglige gang i forbindelse med arbejde. Der er derfor behov for anlæggelse 
af en eller flere idrætshaller i Ørestad; herunder i Ørestad City. 

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 3
Idrætshallen kan benyttes i både skole- og foreningsregi. Om aftenen kan faciliteten være 
samlingspunkt for det lokale kultur- og idrætsliv. Endvidere kan kulturlivet afholde større 
arrangementer i hallen.

Idrætshallen kan rumme mange forskellige former for idrætsaktivitet.

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Idrætsfaciliteterne vil blive benyttet i skolens regi og af nærliggende institutioner. Dertil kommer, at 
anlægget også vil fordre et samarbejde mellem det lokale idræts- og kulturliv. 

Økonomisk vurdering vægtning: 3
Det er økonomisk fordelagtigt at udvide en skoleidrætsfacilitet til en hal i fuld størrelse idet 
initialudgifter til byggeplads, projektering, vådrum mv. alligevel skal afholdes.

Andet: vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Emdrupparkens Idrætsanlæg Samlet vægtning: 10

Anlægssum: skønnet 76 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet:

KFUM Centralforening – som er en flerstrenget idrætsforening – har udarbejdet en udviklingsplan 
for Emdrupparkens Idrætsanlæg. 

KFUM Centralforening har en vision om at omdanne Emdrup Idrætspark til det samlende idræts-
tilbud i Nord Vest. Udviklingsplanen indeholder nye boldbaner, en ny atletikbane, en motionssti, 
pavillon, ny multihal på 1.250 m2, en opvarmningssal på 380 m2 og nye omklædningsrum på 450 
m2, renovering af den eksisterende håndboldhal samt opførelse af restaurant/café. 

Forslaget er delt op i 6 etaper. Samlet lægges der op til en gennemgribende ændring af hele 
anlægget. Den dyreste del er 3. etape, hvor der foreslås etableret en ny multihal, en opvarmningssal 
samt nye omklædningsrum. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning Vægtning: 2
Emdrupparkens Idrætspark ligger i bydelen Bispebjerg. Emdrupparkens Idrætspark har dog 
postadresse i Nord Vest, der i forhold til idrætsfaciliteter og rekreative områder er et af de dårligst 
forsynede områder i København.

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene Vægtning: 3
Anlægget er primært for motionsidrætten (bredden), da de fleste af faciliteterne ikke har de rigtige 
mål eller ikke forventes udbygget med tilskuerkapacitet m.v. KFUM Centralforening, der primært 
anvender Emdrup Idrætspark, har knap 4.000 medlemmer i København, hvoraf ca. 3.000 er børn og 
unge. De fremtidige brugere er selvorganiserede, idrætsforeninger, spejdere og skoler.

På anlægget vil der fortsat kunne dyrkes fodbold, tennis og motionsatletik udendørs, mens der i 
hallerne er mulighed for indendørs fodbold, tennis, badminton og håndbold. Der er som noget nyt 
planlagt indendørs opvarmningsfaciliteter til blandt andet fodboldspillere og en restaurant.

Samarbejde og synergi Vægtning: 2
Der er mulighed for synergi i forhold til anvendelsen af idrætsanlægget, idet Holbergskolen også vil 
kunne anvende faciliteterne. Der er dog ikke tale om en fællesfinansiering med Uddannelses- og 
Ungdomsudvalget, da de omkringliggende skoler har den nødvendige idrætskapacitet. 

Økonomisk vurdering Vægtning: 1
Som udgangspunkt skal alle etableringsudgifter bevilges af København Kommune, da KFUM har 
meget begrænsede midler til projektet. 

Andet Vægtning: 2
En del af det nuværende Emdrup Idrætsanlæg er tegnet af Arne Jacobsen. Den foreslåede 
renovering af hal m.v. lægger op til at føre idrætsanlægget tilbage til den version, som Arne 
Jacobsen oprindeligt ønskede. De foreslåede nybygninger vil også tage hensyn til arkitektens 
samlede vision for området.
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”Stadshuset” i Ørestaden Samlet vægtning: 10

Anlægssum: skønnet 31 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet

Der anlægges et nyt gymnasium i Ørestaden. På den baggrund har Uddannelses- og 
Ungdomsforvaltningen og Kultur- og Fritidsforvaltningen udarbejdet et forslag om at etablere 
ekstra idræts- og biblioteksfaciliteter i tilknytning til gymnasiebyggeriet.

Skitseforslaget blev behandlet af Kultur- og Fritidsudvalget i juni 2004. Heri er det foreslået, at 
idrætsdelen indeholder to sale; en stor sal på 580 m2 og en lille, men fleksibel sal på 135 m2. Dertil 
kommer toilet-, omklædnings-, møde-, motions- og depotrum. Bruttoarealet på tilbygningen er i alt 
1.580 m2. Københavns Kommune har erhvervet byggeret til ca. 1.500 m2 ekstra idrætsfaciliteter ved 
gymnasiet.

Facilitetsdækning Vægtning: 3
I Ørestad City, hvor gymnasiet placeres, er boligudbygningen netop gået i gang. Fuldt udbygget vil 
den ny bydel, Ørestad City, rumme ca. 30.000 arbejdspladser og 5.000 beboere. Der er endnu ingen
idrætshaller i området. Udover at de mange mennesker skal have mulighed for at dyrke idræt i 
nærområdet, tjener idrætsfaciliteter også det formål at understøtte (fritids)livet i den nye bydel -
også uden for normal arbejdstid.

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene Vægtning: 2
Den store sal kan anvendes til både idræt og kulturelle aktiviteter, såsom teaterforestillinger, 
koncerter, filmforevisninger og som forsamlingslokale. Brugerfladen til faciliteten er derfor en 
bredt sammensat gruppe af borgere i alle aldre og af begge køn. Anvendelsen af salen er formelt 
begrænset til motionsidræt, da hallen kun er 7 meter i højden. 

Idrætstilbygningen til gymnasiet kan anvendes til de fleste former for bold- og ketsjerspil, blandt 
andet basketball, badminton og volleyball. Det skal bemærkes, at standardmålene på en 
håndboldboldbane (20 x 40m) ikke kan opfyldes, hvilket skyldes hallens form og størrelse. 

Samarbejde og synergi Vægtning: 2
Ved at samtænke gymnasium, idræt og bibliotek i Ørestaden får man en sammenhængende bykerne 
med synergier mellem de tre serviceområder. Erfaringerne viser, at der en markant større søgning til 
såvel idræt som bibliotek, når de er placeret i en sammenhæng. En realisering af ”Stadshuset” vil
samtidig være en synlig markering af Københavns Kommunes tilstedeværelse i den nye bydel.

Projektet skal dog ses i lyset af, at Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen arbejder med forslag om 
etablering af en folkeskole i samme område, og som med fordel vil kunne indrettes med en større
idrætshal, jf. Skoleidrætshal i Ørestad City.

Økonomisk vurdering Vægtning: 2
Hvis der etableres en folkeskole i området, vil Uddannelses- og Ungdomsudvalget bidrage 
økonomisk til etableringen af idrætsdelen af Stadshuset, da faciliteten så både kan anvendes af 
Ørestad Gymnasium og den fremtidige skole i den centrale del af Ørestaden. Jf. dog ovenstående 
bemærkning om folkeskolebyggeri. 

Andet Vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt. 
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Idrætscenter i Ørestad Nord Samlet vægtning: 10

Anlægssum: skønnet 80 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet

Der har tidligere været forslag om et idrætscenter i Ørestad Nord. Forslaget omhandlede et anlæg på 
8.100 kvadratmeter, og var tænkt etableret i et Offentligt Privat Partnerskab (OPP) med Politiets 
Idrætsforening, USG, DR og Dansk Firmaidræt. 

Det blev endvidere vedtaget, at et eventuelt kommunalt idrætsanlæg i Ørestad medtages i 
forhandlingerne om budget 2006., og at projektet skulle indgå i rækkefølgeplanen

Der arbejdes videre med et idrætscenter i bydelen på det areal, der er reserveret til formålet. 
Hensigten er fortsat at etablere et idrætscenter på omkring 8.000 m2 i Ørestad Nord, som er det mest 
udbyggede kvarter i Ørestad. Idrætscentret forestilles forsat opført i samarbejde med private. 

Idrætscentret baseres på åben og fleksibel brug, idet hovedparten af brugernes tilknytningsforhold 
til stedet er svingende og midlertidig. Foruden mulighederne i traditionelle træningshaller, er der 
rum for dans, gymnastik, kampsport, vægttræning og forskellige former for mindre boldspil. 
Derudover kan idrætscentret rumme andre faciliteter som café/restaurant, biograf, diskotek m.m. 

I december 2004 vedtog Kultur- og Fritidsudvalget og Økonomiudvalget, at projektet ikke skulle 
fremmes. Det blev vurderet, at kommunen ville få for lidt ud af sin investering i projektet. Der var 
blandt andet for få timer til den lokale foreningsidræt og timeprisen for kommunens andel for høj.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Når kvarteret inden for de næste 5 år er færdigudbygget, vil der være mellem 2.500 og 5000 
beboere, 5-10.000 ansatte og 20.000 studerende. Der er allerede meget liv i kvarteret men ingen 
idrætsfaciliteter. Der er derfor et stort behov for idrætsfaciliteter, som afspejler de ændringer, der er
sket i området – ikke mindst i relation til de mange studerende og ansatte. 

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 3
På samme måde som Grøndal Centret kan centret indeholde muligheder som traditionelle 
idrætshaller, dog i en særlig åben form, som inviterer til både organiseret og selvorganiseret brug. 
Dertil kommer rum for dans, gymnastik, kampsport, vægttræning, squash, bowling og en række 
andre idrætter. Det er tanken, at der også kan være kulturtilbud i centret.

Idrætscentrets størrelse giver plads til en indretning, der imødekommer ønskerne fra forskellige 
brugergrupper. I idrætscentret er der plads til at dyrke idrætten i forskellige organisationsregi; fra 
spontan selvorganiseret idræt til idræt i forenings- og firmaidrættens regi.

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Mulighederne for samarbejde og synergi er gode i Ørestad Nord, som er præget af større 
institutioner i privat og offentligt regi. 

Økonomi vægtning: 1
Det er hensigten at opføre anlægget i et samarbejde med private parter. Kommunens udgifter til 
anlægget vil derfor afhænge af forhandlingerne med disse. I vurderingen er der taget udgangspunkt 
i, at kommunen selv skal finansiere en væsentlig del.

Hvis projektet opføres af en privat bygherre, skal kommunen formodentlig deponere et beløb 
svarende til anlægssummen.

Andet Vægtning: 1

Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Overdækning af Fælledbadet Samlet vægtning: 9

Anlægssum: skønnet 38 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet

I 2003 besluttede Borgerrepræsentationen at forlænge den midlertidige overdækning af 
Fælledbadet. Begrundelsen var, at den genåbnede Øbro-Hal ikke har kapacitet til at rumme 
efterspørgslen på svømmetider. Da der fortsat er behov for mere vandtid til badets mange lokale 
brugergrupper på Østerbro/Nørrebro, er der forslag om en permanent glasoverdækning af 
Fælledbadet.

Ved at samle skole- og klubsvømningen i Fælledbadet forbedres forholdene for Øbro Hallens 
selvorganiserede brugere.  

Den nuværende overdækning af Fælledbadet er midlertidig, og gælder frem til 2008, hvorefter der 
skal findes en løsning. En permanent overdækning af badet kræver Fredningsnævnets godkendelse.  

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 2

Svømning er en af de populæreste idrætsaktiviteter blandt københavnske idrætsudøvere, og byen er 
fortsat underforsynet med svømmefaciliteter. En permanent overdækning af Fælledbadet vil 
afhjælpe presset på svømmefaciliteterne på Østerbro og Nørrebro.

Det skal bemærkes, at der er to nye svømmehaller på vej i København i Valby og på Bellahøj. 

Mangfoldighed i forhold til brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 2
Fælledbadet benyttes af en lang række brugergrupper. Blandt andet organiserede og selvorganise-
rede, handicappede, skoler og fritidsinstitutioner. 

Fælledbadet anvendes til klubsvømning, udspring, kajakpolo, triatleter m.fl. 

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Ved en permanent overdækning af Fælledbadet mistes et friluftsbad, placeret i byens mest 
benyttede park, Fælledparken. Samtidig skal nævnes, at Bellahøj Friluftsbad omdannes til en 
svømmehal.  

Med en placering midt i Fælledparken udgør Fælledbadet et naturligt samlingspunkt for 
lokalområdet og parkens brugere i al almindelighed. 

Økonomi vægtning: 2
En glasoverdækning af Fælledbadet koster i størrelsesordenen 30 mio. kr. Sammenlignet med 
udgifterne til en ny svømmehal der koster i størrelsesordenen 80 mio. kr., er der tale om en relativ 
god investering. Endvidere skal det bemærkes at i henhold til investeringsplan for renovering af de 
københavnske idrætsanlæg koster en opretning af anlægget knap 8 mio. kr.

Andet vægtning: 1

Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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IF Stadion Samlet vægtning: 9

Anlægssum: skønnet 65 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet

Siden 2001 har håndboldklubben IF Stadion arbejdet for en dobbelthal på ca. 6.000 kvadratmeter i 
alt, som også tilgodeser skolernes behov for idrætsfaciliteter. Hallen skal også rumme fitness, 
bowling og restaurant. IF Stadion har kontakt til investor, som vil opføre hallen mod en 20 årig 
lejekontrakt med Kultur- og Fritidsudvalget og Uddannelses- og Ungdomsudvalget.

Investor er ved at udarbejde et skitseforslag. Københavns Idrætsanlæg har givet tilsagn om, at det 
nuværende Husum Idrætspark, Gadelandet, kan stilles til rådighed for anlægget. Der skal i givet 
fald udarbejdes lokalplan. m.v.

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 2
I Brønshøj-Husum er der ca. 40.000 indbyggere. Tingbjerghallen ligger i bydelen og dertil kommer, 
at de to idrætshaller ved Bellahøjhallerne samt Grøndal Centret som ligger nær ved Gadelandet, 
hvor hallen tænkes opført. Der er således en vis dækning i området, men idrætsudøvere og 
institutioner efterspørger yderligere halkapacitet. 

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 3
Foruden idrætshallerne som rummer mulighed for boldspil, gymnastik osv. har anlægget 
fitnesscenter, bowling og vip faciliteter. 

Anlægget etableres primært med blik for organiseret idrætsudøvere – bredde såvel som elite. 
Anlægget henvender sig i nogen grad også til selvorganiserede idrætsudøvere i kraft af Fitness og 
bowling delen. 

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen bakker op om projektet, som vil være til gavn for Korsager 
og Husum skole samt HF-centret Efterslægten. Tanken er, at Uddannelses- og Ungdomsforvalt-
ningen får stillet hallen til rådighed fra 8.00 til 15.30 alle hverdage. 

Økonomisk vurdering vægtning: 1
Det vurderes, at den kommunale lejeaftale udløser deponeringspligt og licitationspligt. Det vurderes 
derfor, at projektet i praksis skal støttes intensivt af kommunen, hvis det skal have en realistisk 
fremtid. Privat investor ønsker at finansiere etableringen af anlægget, men samarbejdet vedrører 
ikke aktiviteterne.

Uddannelses- og Ungdomsforvaltningen anbefaler, at projektet realiseres, men gør opmærksom på, 
at der ikke er afsat midler til at støtte de skoler, som får gavn af hallen. Midlerne til leje skal i givet 
fald indgå i prioriteringen af budgetønsker for de kommende år. Det vurderes, at der skal deponeres 
et beløb, som næsten svarer til den private investors udgift. Dertil kommer, at kommunen er 
forpligtet til at leje anlægget i 20 år.  

Andet vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.



15

Udendørsanlæg

• Helhedsplan for Bellahøjmarken Vægtning: 11

• Nyt Stadion i Valby Idrætspark Vægtning: 10

• Kunstgræsbaner i Valby Idrætspark Vægtning:   9
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Helhedsplan for Bellahøjmarken Samlet vægtning: 11

Anlægssum: skønnet 33 mio. kr. Projektforslag

Baggrund for projektet

Boldklubben Union ønsker at få tilført en ekstra fodboldbane i området. Det blev afsættet for, at 
Kultur- og Fritidsforvaltningen blev inddraget i arbejdet med en rammeplan for Bellahøjmarken. I 
samarbejde med Bygge- og Teknikforvaltningen og interessenter i området er planen blevet 
udbygget til at omfatte hele Bellahøjmarken på 185.000 m2, så marken nu foreslås omdannet til en 
park med en grøn slette på ca. 120.000 m2 og en byggeflade til idræt på ca. 65.000 m2. Udover den 
ovennævnte boldbane er der planer om at etablere en løbesti med aktivitetsfelter, beplantning, 
forbedrede parkeringsområder m.v. Borgerrepræsentationen har i april 2005 godkendt et 
skitseforslag til en rammeplan for området.

Den største del af Bellahøjmarken er fredet, og rammeplanens gennemførelse kræver derfor en 
godkendelse fra Fredningsnævnet. Den primære del af byggefladen til idræt, som Kultur- og 
Fritidsudvalget er økonomisk ansvarlig for, er dog ikke placeret indenfor fredningslinierne. 

Forslaget har været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget i april 2005, hvor det blev besluttet at lade 
forslaget indgå i budgetforhandlingerne til 2006.

Facilitetsdækning Vægtning: 2
Vanløse har godt 36.000 beboere og er generelt godt dækket ind med idrætsfaciliteter. Der er dog 
stadig brug for flere udendørs fodboldbaner i området. Der er løbemuligheder i den nærliggende 
Utterslev Mose, Kirkemosen og Degnemosen, men dog ingen præparerede løbestier med ledelys, 
hvilket giver mulighed for løb om aftenen. Løb den mest dyrkede idrætsgren i byen.

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene Vægtning: 3
Bellahøjmarken skal i højere grad bruges bydækkende af alle borgere i København til en gåtur i det 
fri, en løbetur, drageflyvning m.v. Med aktivitetsfelterne skabes der ydermere gode muligheder for 
eksempelvis leg og konkurrencer for organiseret og selvorganiseret idræt. Den eksisterende brug af 
Bellahøjmarken vil kunne fortsætte i form af kræmmermarked 2 gange årligt og campingplads 3 
måneder om året. Derudover bliver brugen som et rekreativt område udvidet, så det kan udnyttes 
bedre af borgerne i København. 

Rammeplanen giver plads til både den organiserede idræt (fodbold) og den selvorganiserede (især 
jogging og skating). 

Samarbejde og synergi Vægtning: 3
Rammeplanen er udarbejdet i samarbejde med Bygge- og Teknikforvaltningen, som længe har 
ønsket at omdanne Bellahøjmarken til ”et bedre sted at være” for alle byens borgere. Der er derfor 
en god synergieffekt i forhold til udeområder, fritidsliv, leg og idræt i projektet. Samtidig er 
området et idrætsmekka med Grøndal Centret, Bellahøjhallerne, ATK tennishal og etableringen af 
en ny svømmehal ved Bellahøjbad i nærområdet.

Økonomisk vurdering Vægtning: 2
De økonomiske omkostninger ved rammeplanens gennemførelse er delt mellem Bygge- og 
Teknikudvalget (sletten) og Kultur- og Fritidsudvalget (byggefladen). Kultur- og Fritidsudvalgets 
andel er på ca. 11,3 mio. kr. 

Andet Vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Nyt stadion i Valby Idrætspark Samlet vægtning: 10

Anlægssum: skønnet 35 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet

I begyndelsen af 2002 behandlede Borgerrepræsentationen et forslag til bedre udnyttelse af de 
københavnske idrætsanlæg baseret på ”Partnerskab for Idræt”, hvor foreninger, kommunale 
institutioner og erhvervslivet samarbejder om at forbedre vilkårene for idræt i København. Blandt 
andet Boldklubben FREM har fremsendt et idéforslag vedrørende et nyt stadion i Valby Idrætspark 
med ca. 16.000 siddepladser, erhvervsarealer og parkeringsfaciliteter. 

På baggrund af dette har Økonomiforvaltningen foretaget beregninger på, hvad det vil koste at 
etablere en mindre model med ny tribune på Valby Stadion, så stadionet samlet får en 
tilskuerkapacitet på 15-18.000 mennesker. Tribunen skal kunne huse faciliteter som omklædning, 
klubhus, restaurant, VIP osv. Forslaget indebærer, at dele af de nuværende bygninger på området 
omkring stadion kan fjernes og arealerne frigøres til andre formål. Derudover skal der etableres 
varme i banen, så stadion lever op til DBU’s krav til et superligastadion. 

Det skal bemærkes, at Borgerrepræsentationen i juni 2005 vedtog et udkast til konkurrenceprogram 
vedrørende en Helhedsplan for Valby Idrætspark.

Det konkrete forslag om nyt Stadion i Valby Idrætspark har ikke været forelagt Kultur- og 
Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning Vægtning: 2
Der er i Valby Idrætspark mange grønne arealer til fodbold, men det eksisterende stadion er ikke 
opgraderet til brug i superligaen. Pt. har kun det privatejede Parken superligastatus i København. 
Hertil skal lægges, at der kun er én ”københavnsk” klub i superligaen (FCK), men at der er fire 
københavnske klubber i 1. division (FREM, Skjold, Brønshøj og Fremad Amager), hvoraf FREM 
allerede spiller i Valby. 

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene Vægtning: 2
Faciliteten vil som udgangspunkt være til brug for eliteidrætsudøvere; primært fra FREM. Man 
kunne forestille sig, at alle de københavnske klubber i superligaen i fremtiden kan anvende 
faciliteten til deres hjemmekampe. Ydermere er et stadion en publikumsvenlig facilitet, for dem der 
ønsker at se sportsunderholdning live.

Et superliga stadion anvendes kun til fodbold og fortrinsvis til kampe.

Samarbejde og synergi Vægtning: 3
Valby Idrætspark er et af de største idrætsområder i København, hvorfor der er en stor synergieffekt 
ved placeringen her. Der er i forvejen omkring 30 boldbaner, hvilket en eventuel fremtidig super-
ligaklub vil kunne anvende til træning m.v. 

Økonomisk vurdering Vægtning: 2
Et nyt stadion er en dyr investering set i forhold til hvor mange idrætsudøvere, som får glæde af 
den. På den anden side vil et stadion være en profilering af København som en metropol og en 
opfølgning på kommunens elitesatsning. Der er mulighed for ekstern finansiering, såfremt der 
samtidig anlægges erhvervsfaciliteter, parkeringsarealer m.v. i forbindelse med stadionbyggeriet. 

Andet Vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Kunstgræsbaner i Valby Idrætspark Samlet vægtning: 9

Anlægssum: skønnet 14 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet
I forbindelse med anvendelsen af Valby Idrætsparks grønne områder, er der et ønske fra brugerne 
om at optimere banekapaciteten til brug ved fodbold m.v. Et forslag er at etablere 5 kunstgræsbaner 
i området på bekostning af eksisterende grusbaner og græsbaner. Dermed vil banerne kunne 
anvendes året rundt frem for kun i sæsonen. 

Det skal bemærkes, at Borgerrepræsentationen i juni 2005 vedtog et udkast til konkurrenceprogram 
vedrørende en Helhedsplan for Valby Idrætspark. Forslaget om 5 kunstgræsbaner i Valby Idræts-
park skal ses i sammenhæng med dette arbejde.

Det konkrete forslag om kunstgræsbaner i Valby Idrætspark har ikke været forelagt Kultur- og 
Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning Vægtning: 3
Etableringen af kunstgræsbaner i Valby Idrætspark vil i første omgang kunne dække den 
banekapacitet, som klubber i København efterspørger. Der er i forvejen en del boldbaner i Valby 
Idrætspark, men ingen udendørs kunstgræsbaner.

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene Vægtning: 2
Kunstgræsbaner anvendes primært til fodbold.

Banerne vil kunne anvendes af boldspillere i alle aldre og køn. Faciliteten kan anvendes af både 
organiserede, selvorganiserede og eliten, mens det er tvivlsomt om der er andre grupper end 
boldspillere, som får glæde af banerne.

Samarbejde og synergi Vægtning: 1
5 kunstgræsbaner bidrager ikke yderligere til synergi i området.

Økonomisk vurdering Vægtning: 2
Forvaltningen vurderer, at etablering af 5 kunstgræsbaner vil koste i størrelsesordenen 14 mio. kr. i 
alt. Mulighederne for medfinansiering er p.t. ikke undersøgt.

Andet Vægtning: 1
Der er intet særligt at bemærke under dette punkt.
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Anlæg i byens rum

• Byens Grønne Puls (20 km stinet) Vægtning: 13

• Vandlegeplads i Ørestad Syd Vægtning: 12

• Havnebad ved Havneholmen Vægtning: 12

• Træningspavillon i byens rum Vægtning: 12

• Minikunstgræsbaner i byens rum Vægtning: 12

• Boldmure i Ørestaden Vægtning: 11

• Overdækning af pladser i Ørestaden Vægtning: 11

• Badestrand i Svanemøllebugten Vægtning: 10

• Nye havnebade Vægtning: 10
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Byens Grønne Puls (20 km stinet) Samlet vægtning: 13

Anlægssum: skønnet 1,2 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet
Center for Skov, Landskab og Planlægning har udarbejdet et forslag til et 20 km langt 
sammenhængende stisystem: Den Grønne Puls. Via parker og grønne områder forbindes følgende 
bydele: Indre By, Indre Østerbro, Indre Nørrebro, Vesterbro og Christianshavn. 

Byens Grønne Puls skal indbyde til oplevelse og motion, og skabe bedre sammenhæng og 
tilgængelighed mellem byens parker og grønne områder. Den Grønne Puls gennemløber Kastellet, 
Østre Anlæg, Botanisk Have, Kgs. Have, Ørsted Parken, Middelalderbyen, Havnen, Stadsgraven, 
Christianshavn/Voldene, Christiania og Holmen. Holmen og Kastellet forbindes af havnebusser. 
Flere steder vil der være mulighed for at forkorte ruten.

Byens Grønne Puls kan udvides etapevis i forskellige retninger, for eksempel mod Sundby Nord og 
Syd, Frederiksberg eller Ydre Nørrebro og Ydre Østerbro. På længere sigt kan der arbejdes frem 
mod en grøn rute på 42 km (maratondistancen).

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 2
Som et sammenhængende stisystem fri for biler og offentlig trafik, supplerer og udvider Den 
Grønne Puls de eksisterende muligheder for selvorganiserede motionsaktiviteter. 

Mangfoldighed i forhold til brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 2
Byens Grønne Puls henvender sig til borgere i alle aldre med lyst til motion. 

Den Grønne Puls indbyder især til løb, gang, stavgang, cykling og leg. 

Samarbejde og synergi vægtning: 3
I forslaget fra Center for Skov og Landskab er der lagt op til, at Den Grønne Puls etableres i et 
samarbejde mellem Bygge- og Teknikudvalget, Sundheds- og Omsorgsudvalget og Kultur- og 
Fritidsudvalget. 

Den Grønne Puls, anlagt i byens rum, vil være til fri afbenyttelse og inspiration for det samlede 
institutionsområde.

Økonomi vægtning: 3
De samlede etableringsudgifter (inklusiv skiltning m.v.) er 1,2 mio. kr. Der må forventes et meget 
stort antal brugere, især fra de bydele som ruten løber igennem.

Såfremt der i tilknytning til ruten skal etableres BKO-områder, træningspavilloner, petanquebaner 
m.v. vil det medføre ekstraudgifter. Private fonde, eksempelvis Helsefonden og Kræftens 
Bekæmpelse søges om medfinansiering.

Andet vægtning: 3
Den Grønne Puls er en ny form for idrætsfacilitet i byens åbne rum. På ruten vil der være 
henvisninger/afstikkere til kulturhistoriske oplevelser.
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Vandlegeplads i Ørestad Syd Samlet vægtning: 12

Anlægssum: skønnet 2 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet

Kultur- og Fritidsforvaltningen har i samarbejde med Ørestadsselskabet og Lokale- og Anlægsfon-
den stillet forslag om, at der placeres en stor vandlegeplads i Ørestad Syd i forbindelse med det 
store Sølandskab, som bl.a. Parkrummet munder ud i mod Kalvebod Fælled i Syd. 

Vandlegepladsen skal udfordre børn til leg og aktivitet ved brug af vandets mange muligheder. I 
forbindelse med legepladsen opsættes en grejcontainer, som kan bruges af skoler, børnehaver, den 
lokale modelbådsklub m.fl. Det er tanken, at enkelte af faciliteterne lægger op til grænseprøvning, 
leg og samarbejdsøvelser for unge og voksne.

Vandlegepladsen er imageskabende for Ørestad, og viser hvordan det blå element i Ørestad kan 
inddrages som et felt for aktivitet og samvær. 

Lokalplanen for Ørestad Syd er pt. under udarbejdelse. Muligheden for etableringen af vandlege-
pladsen søges indarbejdet heri. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Der er pt. ikke etableret permanente idrætsfaciliteter i Ørestad. I forlængelse heraf indeholder de 
eksisterende kanaler ingen områder til leg og idræt. Der er ingen øvrige vandlegepladser i 
København. 

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 2
Vandlegepladsen henvender sig primært til børn og sekundært til unge og voksne. Vandlegepladsen 
kan både benyttes som udflugtsmål for børnehaver og skoler samt familier og enkeltpersoner.

Det er hensigten, at faciliteterne fordrer en varieret brug. Fra badning til lege i vand til udfordringer 
og samarbejdsøvelser og andre aktiviteter som f.eks. modelbådssejlads.

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Vandlegepladsen fordrer et samarbejde med nærliggende institutioner. Der er endvidere mulighed 
for at koble en vandskulpturpark til vandlegepladsen, som vil øge muligheden for, at området bliver 
et udflugtssted. 

Økonomi vægtning: 2
Anlægget forventes at kunne etableres for 2 mio. kr. 

Andet vægtning: 3
Vandlegepladsen vil være imageskabende for Ørestad og åbne for nye udfoldelsesmuligheder i 
grænselandet mellem idræt og leg. 
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Havnebad ved Havneholmen Samlet vægtning: 12

Anlægssum: skønnet 10 mio. Skitseforslag

Baggrund for projektet

Efter byudvikling på Havneholmen med blandet boliger og erhverv er det idéen at etablere et nyt 
Havnebad på ydersiden af Havneholmen. Bygherren på boligbyggeriet har taget initiativ til at få 
tegnet en skitse for det kommende havnebad. Kultur- og Fritidsforvaltningen har været med som 
rådgivere i tegneprocessen, men skitseforslaget er at betragte som et udspil fra bygherren. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 3
I badesæsonerne 2003 og 2004 har der været havnebad ved Havneholmen. Besøgstallene har været 
høje, hvilket taler for at bibeholde et havnebad i området – som den eneste udendørs svømme- og 
badefaciliteter til de ca. 35-40.000 beboere på Vesterbro. Bavnehøjbadet har således været lukket i 
de sidste to sæsoner.

Mangfoldighed i forhold til idrætsgrene og brugergrupper vægtning: 3
Anlægget giver mulighed for at dyrke forskellige vandaktiviteter, bl.a. svømning, udspring, bold-
spil i vand (vandpolo) og andre former for vandleg. Baglandet til havnebadet kan indrettes så det 
også bliver muligt at dyrke andre idrætsgrene i tilknytning til havnebadet; f.eks. petanque, 
basketball, volleyball m.m.

Havnebadets profil vil kunne drejes i retning af børn og familie - med gode legemuligheder for
børn. Derved suppleres havnebadet på Islands Brygge, hvor ungdomskulturen er mere i højsædet. 
En sauna kunne også være en mulighed, så havnebadet kan benyttes af vinterbadere og således blive 
en helårsfacilitet. Brugergrupperne vil formentlig være lokale københavnere (med børn), folk der 
arbejder i området og turister. En café i baglandet vil yderligere kunne bidrage til mødet mellem
forskellige brugergrupper.   

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Der vil være synergieffekter med Havneholmens beboelses- og erhvervsejendomme (bl.a. Fiske-
torvets Shoppingcenter) og lokalområdet som helhed.  F.eks. skoler og institutioner vil kunne gøre 
brug af havnebadet til (idræts)udflugter eller lignende. 

Økonomisk vurdering vægtning: 2
Økonomisk ramme for et nyt Havnebad vil være op til 10 mio. kr., alt efter hvilken funktionalitet og 
æstetisk udformning man ønsker (tallene er baseret på erfaringstal fra tidligere etablerede/pro-
jekterede havnebade i København). Der er mulighed for, at de private bygherrer på Havneholmen 
vil bidrage til økonomien, hvis de kan få en indflydelse på udformning m.m. 

Andet vægtning: 2
Evt. mulighed for vinterbadning i havnen vil være af nyskabende karakter.
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Træningspavillon i byens rum Samlet vægtning: 12 

Anlægssum: 0,4 mio. kr. Projektforslag

Baggrund for projektet

Vægttræning er en af de mest populære idrætsaktiviteter blandt voksne. Langt størsteparten af 
vægttræningen finder sted i fitnessinstitutter, og foregår ud fra samme koncept med en relativ høj 
pris for at deltage. 

Lokale- og Anlægsfonden har derfor udviklet et træningsanlæg som danner grundlag for en ny 
træningskultur for alle. Grundtanken er, at vægttræningen kan foregår i det fri og være gratis for 
alle. Vægttræningen kan både stå alene og være knyttet til andre aktiviteter som løbe, vandre eller 
cykelture. Endvidere lægges der op til en helhedstræning, idet der både er øvelser for styrke, 
koordination, balance og smidighed. 

Træningsanlægget, den såkaldte træningspavillon, består af 15 forskellige træningspladser 
(apparater), som tilsammen giver mulighed for alsidig grundtræning. Træningspladserne hører 
sammen i én enhed, som har høj arkitektonisk kvalitet. 

Pavillonen er overdækket og fylder omkring 8 x 8 meter, og kan indplaceres forskellige steder i 
byrummet. Projektet er ikke forelagt for Kultur- og Fritidsforvaltningen.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Vægttræning er den fjerede mest populære idrætsgren og dyrkes af mere end hver tiende voksne.
Der er p.t. opstillet en træningspavillon på et midlertidigt BKO (Bevægelses Klart Område) i 
Ørestad, som benyttes i vidt omfang. Givet den store efterspørgsel efter vægttræning forventes der 
en betydelig brug af træningspavillonen. 

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 2
Træningspavillonen henvender sig både til idrætsudøvere, som dyrker vægttræning for sig selv og 
til de, som dyrker som supplement til anden idræt. Vægttræning dyrkes af såvel unge, voksne som 
ældre.

Træningspavillonen byder på øvelser for styrke, koordination, balance og smidighed.

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Det er oplagt at placere træningspavillonen i relation til eksisterende idrætsanlæg og ved ”ruter”, 
som især bruges af motionsløbere; eksempelvis ved søerne og i Fælledparken. 

Økonomi vægtning:3
Træningspavillonen koster omkring 0,4 mio. kr., hvilket er billigt i relation til dens mange 
muligheder og sammenlignet med konventionelle træningsredskaber. Lokale- og Anlægsfonden har 
tidligere vist interesse for projektet.

Andet vægtning: 2
Træningspavillonen fordrer en ny træningskultur i det fri, som er tilgængelig for alle. 
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Minikunstgræsbaner i byens rum Samlet vægtning: 12

Anlægssum: skønnet op til 0,8 mio. kr. pr. bane Idé

Baggrund for projektet
Københavns Kommune ønsker at bringe ”gadefodbolden” tilbage til byen ved at anlægge et antal 
minikunstgræsbaner i byens rum. Projektering af 5 baner er i øjeblikket i gang i følgende by-
områder: Vesterbro, Nørrebro, Amager/Islands Brygge, Vanløse og Nord Vest. Til disse projekter 
er der i budget 2005 afsat 1,5 mio. kr. Der ud over forventes der støtte fra Dansk Boldspil Union og 
Lokale- og Anlægsfonden. 

Flere minikunstgræsbaner i byens rum – primært rettet mod den selvorganiserede idræt - er et ønske 
for fremtiden.

Forslaget om flere minikunstgræsbaner har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Fodbold er en af de mest dyrkede idrætsgrene i København og trods forholdsvis mange fodbold-
baner i København er efterspørgslen på baner fortsat stor. Minikunstgræsbaner i byens rum vil føre 
til et samlet øget udbud af baner og kan forlænge ”græssæsonen” til også at indbefatte 
vinterhalvåret. 

Mangfoldighed i forhold til idrætsgrene og brugergrupper vægtning: 3
Minikunstgræsbaner vil primært være anvendelige til fodbold. Banerne kan også gøres 
multifunktionelle og anvendes til volleyball, hockey m.m.

Brugergrupper vil være alle med lyst til at spille ”gadefodbold” - børn, unge, voksne og ældre og 
med forskellig social og etnisk baggrund. Banerne anlægges primært til fri benyttelse for den 
selvorganiserede idræt, men den organiserede idræt vil også kunne gøre brug af dem. Skoler og 
institutioner i byen vil ligeledes kunne bruge banerne.

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Der vil være synergieffekter forbundet med placering af åbne boldbaner omkranset af storbyen, med
alle dens forskellige brugere. Mere formaliseret samarbejde kan man forestille sig i forhold til 
skoler, erhverv, kirke, institutioner, boligforeninger m.m.

Økonomi vægtning: 2
Anlægssummen for minikunstgræsbaner anslås til at ligge mellem ca. 0,4 og 0,8 mio. kr. afhængig 
af banestørrelse og lokalitet. Pt. er der gode muligheder for at opnå økonomisk støtte fra bl.a. Dansk 
Boldspils Union og Lokale- og Anlægsfonden.

Andet vægtning: 2
Anlæggelse af minikunstgræsbaner i byens rum har nyskabende karakter.
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Boldmure i Ørestaden  Samlet vægtning: 11

Anlægssum: skønnet 0,8 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet

Der kan etableres 4-6 boldmure med en særlig udformning, belægning og farve. Tilsammen udgør 
de et gennemgående ”tegn” for Ørestad som bydel. Et tegn, som skaber bevægelsesmuligheder og 
giver identitet til bydelen.

De nye boldmure kan bruges af op til 6 spillere og kan forandres (indstilles) i forhold til brugen. 

I samarbejde med Ørestadsselskabet er der fundet placeringsmuligheder i Ørestad Nord og Ørestad 
City. Lokale- og Anlægsfonden er interesseret i projektet.

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 2
Når Ørestad er fuldt udbygget forventes bydelen at rumme 20.000 beboere, 20.000 studerende og
60.000 arbejdspladser. Ørestad Nord og Ørestad City, hvor de første boldmure tænkes placeret, er 
de mest udbyggede kvarterer. Der er p.t. ingen boldmure af den påtænkte type i København.

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 2
Med de tænkte synlige placeringer lægger boldmurene op til brug af selvorganiserede idrætsudøvere
i alle aldre og begge køn. De kan både bruges som supplement til den foreningsaktives træning i 
klub, og selvstændigt af de som har lyst til småspil og leg. 

Boldmurene lægger op til forskellige former for småspil med bold – med og uden ketcher.

Samarbejde og synergi vægtning: 1
Boldmurene er tænkt placeret på centrale steder som et uformelt mødested. Det er en facilitet, som 
både henvender sig til studerende, ansatte og beboere. Der vil ikke være et formelt samarbejde 
mellem forskellige institutioner om udnyttelse af boldmurene. Men på det uformelle plan kan der 
opstå en vis synergieffekt i mødet mellem mennesker fra forskellige institutioner og arbejdspladser. 

Økonomi vægtning: 3
Det forventes at hver enkelt boldmur koster 100.000 kr. 

Andet vægtning: 3
Boldmurene er nyskabende i deres udformning, og vil bidrage med et særligt identitetsskabende 
tegn for Ørestad som bydel. Ved etableringen af boldmurene ”genopdages” denne essentielle 
træningsform.
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Overdækning af plads i Ørestaden Samlet vægtning: 11

Anlægssum: skønnet 2 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet

Kultur- og Fritidsforvaltningen har i samarbejde med Ørestadsselskabet og Lokale- og 
Anlægsfonden forslag om, at der etableres en overdækket plads i Ørestad Nord ved IT-Universitet. 
Pladsen ligger centralt i forhold til uddannelsesinstitutionerne, og etableres så den både kan 
anvendes til idrætsaktiviteter og kulturelle arrangementer. Overdækningen forlænger sæsonen for 
udendørsidrætterne.

Det er tanken, at pladsen skal kunne skifte form. Grundstrukturen er en hård overflade, hvor der er 
huller til opstilling af multibane med bander. Derudover kan pladsen benyttes til kulturelle 
arrangementer og udstillinger

Der udarbejdes pt. et skitseforslag til projektet. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget. 

Facilitetsdækning vægtning: 2
Ørestad Nord er det mest udbyggede kvarter i Ørestad. Fuldt udbygget forventes der, at cirka 2.500 
– 5.000 beboere, 5-10.000 ansatte og 20.000 studerende. Der er p.t. ingen permanente 
idrætsfaciliteter i området. Med de mange studerende i området er det sandsynligt, at en overdækket 
plads med mulighed for idræt vil tiltrække mange brugere.

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 2
En multibane på pladsen henvender sig især til selvorganiserede idrætsudøvere fra de 
omkringliggende uddannelsesinstitutioner, arbejdspladser og boliger. Alternativt kan pladsen 
anvendes til udstillinger. Pladsen vil givetvis ikke blive benyttet af den organiseret idræt i 
væsentligt omfang.

Multibanen åbner for forskellige typer af spil; fra fodbold, håndbold, basket og rullehockey til 
tennis m.v. 

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Pladsens centrale placering mellem institutioner, arbejdspladser og boliger fordrer et møde mellem 
disse. Det er sandsynligt, at institutionerne kan inddrage pladsen mere formelt og evt. indgå i 
samarbejde om dens udnyttelse. 

Økonomi vægtning: 3
Overdækningen er en billig løsning på en sæsonforlængende facilitet for udendørs idrætter. 
Overdækningen skal være af høj kvalitet for at matche det omkringliggende byggeri. Det forventes, 
at overdækningen kan etableres for 1 mio. kr. Det undersøges pt. om underlaget kan finansieres af 
andre midler.

Andet vægtning: 2
Overdækning af pladser er ikke anvendt i København, til trods for at det åbner nye muligheder for 
udendørsidrætterne. Dertil kommer, at overdækningen er med til at skabe en arkitektonisk 
markering af det pågældende område. 
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Badestrand i Svanemøllebugten Samlet vægtning: 10

Anlægssum: skønnet 35 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet
Flere lokale grupper fra Østerbro har henvendt sig til Miljøborgmesteren for at diskutere, hvordan 
badning kan foregå i Svanemøllebugten, når de spildevandstekniske anlæg er færdige, og 
badevandskvaliteten bliver acceptabel. Dette forventes at være tilfældet i sommeren 2007.

Etablering af en ”kunstig” badestrand er på tale. Eventuelt suppleret med en søbadeanstalt.

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 2
At dømme efter københavnernes generelle lyst til at ”søge ned til vandet” vil en badestrand i 
Svanemøllebugten blive en stor attraktion for de lokale borgere og for København som helhed.

Mangfoldighed i forhold til idrætsgrene og brugergrupper vægtning: 3
Et strandareal kan være udfoldelsesområde for en lang række idræts- og friluftsaktiviteter – både på 
land og i vandet. 

Brugergrupper vil være alle aldersgrupper, og lokale såvel som turister.

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Lokale politiske organisationer er varme fortalere for projektet, og et formaliseret samarbejde før, 
under og efter anlæg af en badestrand vil her være oplagt. Samarbejde vil yderligere være oplagt i 
forbindelse med sejl- og roklubber i Svanemøllehavnen.

En generel synergieffekt vil opstå i forhold til hele havne- og boligområdet i Svanemøllebugten.

Økonomi vægtning: 1
Et forsigtigt skøn i forhold til anlægssum vil være mellem 20 og 50 mio. kr. Hvor meget af dette 
beløb der kan finansieres af andre parter end Københavns Kommune er uvist, hvorfor man som 
udgangspunkt må vurdere at Københavns Kommune skal afholde hele udgiften.

Andet vægtning: 2

En kunstigt anlagt badestrand i København vil have nyskabende karakter. Amager Strandpark er 
eneste øvrige eksempel.
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Nye havnebade Samlet vægtning: 10

Anlægssum: skønnet 8 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet
Der er på nuværende tidspunkt etableret 2 havnebade i Københavns indre havn. Idéer om at 
anlægge flere havnebade har været fremme et stykke tid, og er bl.a. indarbejdet i Blå Plan. Mulige 
nye placeringer kunne være på Østerbro ved Havnegade og i Valby, hvor Valbyparken møder den 
sydlige del af havneløbet.

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 2
Med allerede 2 eksisterende havnebade i København er behovet for yderligere havnebade 
aftagende. Men at dømme efter populariteten af de eksisterende anlæg vurderes det at havnen 
sagtens kan rumme yderligere havnebade.

Mangfoldighed i forhold til idrætsgrene og brugergrupper vægtning: 2
Traditionel svømmesport såvel som mere uformel leg, udspring og boldspil i vandet er mulige 
idrætsaktiviteter.

En bredt sammensat brugergruppe finder havnebadet attraktivt. Brugerne er både den lokale borger 
– ung som gammel, erhvervsfolk med deres daglige gang på havnefronten, turister og i det hele 
taget alle der nyder havnelivet og muligheden for en dukkert i sommervarmen.

Samarbejde og synergi vægtning: 3
Alt afhængig af placering er der mulighed for forskellige samarbejder og synergieffekter. Lokale 
caféer, forretningslivet og offentlige institutioner er blot nogle mulige samarbejdsparter.
Synergieffekter har været mange ved de eksisterende havnebade bl.a. i forhold til et generelt løft af 
bolig- og erhvervsområder, hvor bl.a. stigende huspriser har været et symbol på denne effekt.

Økonomi vægtning: 2
Baseret på erfaringstal fra de eksisterende havnebade koster et havnebad uden omklædnings- og 
saunafaciliteter op til ca. 8 mio. kr. Langt hovedparten af denne udgift forventes at skulle afholdes 
af Københavns Kommune. Fondsstøtte fra bl.a. Lokale- og Anlægsfonden har dog tidligere vist sig 
muligt i forbindelse med anlæg af havnebade.

Andet vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Klubhusfaciliteter

• Fælledklubberne Vægtning: 11

• Valby Boldklub Vægtning: 10

• Sejlklubben Sundet Vægtning: 10

• Københavns Roklub Vægtning: 10

• Amager Ro- og Kajakklub Vægtning: 10

• Boldklubben Fremad Amager Vægtning: 10

• Boldklubben Hellas Vægtning: 8

• Boldklubben Heklas Vægtning: 8

• Boldklubben af 1908 Vægtning: 8

• Boldklubben Prespa Vægtning: 8
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Fælledklubberne Samlet vægtning: 11

Anlægssum: skønnet 15 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet

Fælledklubberne har i dag knap 1.500 m2 omklædningslokaler i Coca-Cola tribunen i Parken. Den
ny lokalplan der er under udarbejdelse for Fælledparken åbner op for en udvidelse af tribunen. En 
ombygning kan betyde, at der skal findes en alternativ placering til omklædning for de knap 1.000
fodboldspiller, der benytter Fælledparkens 12 fodboldbaner. 

Antallet af idrætsudøvere der i dag benytter omklædningsfaciliteterne i tribunen er så stor, at det 
ikke vil være muligt at indplacere dem andetsteds i de omkringliggende idrætsfaciliteter. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning:3
Fodboldbaner er en af de mest efterspurgte faciliteter i København. Særligt på Østerbro er 
efterspørgslen stor, og flere fodboldklubber melder om ventelister blandt børn og unge. Givet 
efterspørgslen efter fodboldbaner bør der findes en form for erstatning for de nuværende omklæd-
ningsfaciliteter.

Mangfoldighed i forhold til idrætsgrene og brugergrupper vægtning: 2
Omklædningsfaciliteten vil i alt overvejende grad blive brugt i tilknytning til fodbold. 

Knap 70 pct. af brugerne er børn og unge. 

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Projektet har ikke umiddelbare synergier med andre serviceområder, men bade- og 
omklædningsfaciliteten understøtter en af de mest efterspurgte idrætsfaciliteter i Københavns 
kommune – fodboldbanerne i fælledparken.  

Økonomisk vurdering vægtning: 2
Udgifterne til at etablere erstatningsomklædning til Fælledklubberne afhænger helt af løsnings-
model, herunder om det er muligt at erhverve et areal i et allerede eksisterende byggeri, eller om det 
er nødvendigt at bygge nyt. Med afsæt i det relativt store volumen og områdets attraktive placering,
er et skøn 15 mio. kr. 

Det kan overvejes om omklædningen skal have samme volumen som i de eksisterende faciliteter, 
eller om der skal lægges op til, at dele af de lokalt forankrede voksenforeninger klæder om 
hjemmefra. 

Andet vægtning: 2
Som følge af ombygning af tribunen er der behov for en alternativ placering til fælledklubbernes 
omklædningsfaciliteter. 
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Valby Boldklub Samlet vægtning: 10

Anlægssum: skønnet 3 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet

I forbindelse med finansieringen af 2 nye svømmehaller i København arbejdes der på at frasælge 
Torveporten, hvor Valby Boldklub pt. holder til. Derfor arbejdes der på at finde erstatningsarealer 
til boldklubben i den nærliggende Valby Idrætspark, herunder også et nyt klubhus. Valby Boldklubs
nuværende klubhus er på ca. 250 m2. Klubben har på Torveporten en kampbane og 2 syvmands 
baner til rådighed. 

I forbindelse med den politiske behandling i juni 2005 - af et udkast til konkurrenceprogram for en 
helhedsplan for Valby Idrætspark – besluttede Borgerrepræsentationen, at ”der i etape 1 muliggøres 
nye klubfaciliteter til Valby Boldklub, da kommunen påtænker at sælge klubbens nuværende 
træningsareal ved Torveporten.” Der er endnu ikke udarbejdet et skitseforslag til et nyt klubhus.

Kommunen er i løbende dialog med klubben om projektets form og finansiering.

Projektet har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning Vægtning: 2
Der er i Valby Idrætspark mange grønne arealer til boldspil m.v., men generelt er der i Valby - som 
i hele København - mangel på klubfaciliteter. Fodbold er den mest dyrkede foreningsidræt i 
København.

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene Vægtning: 2
Valby Boldklub har primært organiseret idræt med både børn, unge og voksne som deltagere/ 
medlemmer. Klubben har omkring 145 medlemmer.

Som udgangspunkt vil et klubhus kun komme Valby Boldklubs medlemmer til gode, hvis primære 
aktivitet er fodbold. Klubben har dog også opstartet et aerobic hold samt aktiviteter inden for billard 
og bordtennis.

Samarbejde og synergi Vægtning: 2
Klubhuset vil kunne sammenbygges med andre faciliteter (eksempelvis mødelokale til andre 
idrætsforeninger) eller sammenbygges med det allerede planlagte Vandkulturhus samme sted. 
Sidstnævnte medfører stordriftsfordele i forhold til bad, omklædning m.v. 

Økonomisk vurdering Vægtning: 2
Der er ikke foretaget beregninger for, hvad et klubhus af denne størrelse vil medføre af udgifter, 
men på baggrund af erfaringstal fra andre lignende faciliteter påregnes en udgift i størrelsesordenen 
3 mio. kr. Ved en eventuel sammenbygning med Vandkulturhuset kan udgiften muligvis reduceres.

Klubben skal bidrage til finansiering af projektet

Andet Vægtning: 2
Ved at bortsælge boldklubbens eksisterende areal er deres eksistensgrundlag som selvstændig klub 
svækket. I den planlagte helhedsplan for Valby Idrætspark er der derfor krav om, at der skal 
afsættes et areal med henblik på eventuelt at etablere en erstatningsfacilitet til Valby Boldklub.



32

Sejlklubben Sundet Samlet vægtning: 10

Anlægssum: skønnet 5 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet

Sejlklubben Sundet har udarbejdet et skitseforslag til et nyt klubhus. Klubhuset skal placeres, hvor 
det nuværende klubhus ligger ved Svanemøllebugten og tæt ved bolværket/vandet. I skitseforslaget 
er byggeriet i to etager og indeholder omklædningsfaciliteter, mødelokale/skolestue, café, depot og 
toiletter. Flere af disse faciliteter er målrettet KØS sejlsport (som er en sejlklub for børn og unge),  
klubbens egen sejlerskole (2-årig uddannelse) og Minitolv. 

Det samlede etageareal er på 570 m2 med mulighed for en senere udvidelse, hvis der skulle blive 
behov for det. For at spare plads etableres byggeriet fleksibelt, så det kan anvendes af mange 
brugere og til mange aktiviteter.

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning Vægtning: 2
Sejlklubben er placeret på Østerbro og i et område, hvor der er mange andre vandidrætter – blandt 
andet sejlklubber, kajakklubber og roklubber. Sejlklubben Sundet har ca. 900 medlemmer. Der er 
generelt mangel på klubfaciliteter i København.

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene Vægtning: 2
Sejlklubben Sundet besluttede for år tilbage, at man i tillæg til skoleundervisning for nye sejlere med 
henblik på at opnå et duelighedsbevis, også vil tilbyde fysisk handicappede mulighed for at komme 
ud at sejle. I dette projekt er der pt. ca. 12 medlemmer. Klubben har sammen med Københavns 
Amatør Sejlklub og Øresunds Sejlklub Frem en afdeling af juniorer i alderen 8 til 15 år og en stor 
afdeling af unge i alderen fra 15 til 25 (kaldet KØS). 

Hovedaktiviteten er sejlads; tursejlads, kapsejlads og almindelig “boathandling”.

Samarbejde og synergi Vægtning: 2
I skitseforslaget foreslås det, at de fleste rum i det nye byggeri gøres multianvendelige, så de kan 
anvendes af andre end kun sejlklubbens medlemmer. Blandt andet foreslås det, at toilet, bad og 
omklædning også kan anvendes af havnens andre gæster (lystbåde, fiskere m.v.). Også mødelokalet 
vil kunne anvendes af andre brugere og foreninger, blandt andet til undervisning m.v.

Økonomisk vurdering Vægtning: 3
Sejlklubben Sundet har endnu ikke en detaljeret gennemregning af den forventede projektøkonomi, 
men klubben har sparet 2 mio. kr. op til byggeriet. Samtidig har Lokale- og Anlægsfonden vist en 
vis interesse for projektet. Kultur- og Fritidsudvalgets udgifter til projektet forventes at blive i 
størrelsesordenen 3 mio. kr.  

Andet Vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Københavns Roklub Samlet vægtning: 10

Anlægssum: skønnet 10 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet

Københavns Roklub har udarbejdet et skitseforslag til ud- og ombygning af klubbens lokaler i 
Tømmergravsgade, 2400 SV. Baggrunden for ønsket er pladsmangel og utidssvarende lokaler. 

Udvidelsen omfatter en 468 m2 stor gymnastiksal samt nye omklædnings- og badefaciliteter for 
klubbens piger/kvinder. Først fra 1974 har klubben optaget piger/kvinder. I dag udgør de 36 procent 
af de knap 500 aktive medlemmer, hvilket der ikke er taget højde for i de eksisterende faciliteter. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Københavns Roklub har i seneste 5 år haft en konstant medlemsfremgang. Det samme gælder den 
københavnske rosport i almindelighed. De fleste af klubberne hører hjemme på Østerbro, med
Københavns Roklub som én af de få undtagelser.  

Mangfoldighed i forhold til brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 2
Københavns Roklub tilbyder roning på elite, konkurrence og motionsplan. Gennem de sidste 5-6 år 
har klubben samarbejdet med de lokale skoler og gymnasier, og stillet materiel, instruktører og 
husly til rådighed. 

Udadtil markerer Københavns Roklub sig som arrangør af den årlige Dragebådsregatta, der er et 
åbent arrangement med ca. 500 aktive deltagere – fortrinsvis firmaer. 

Klubbens primære aktivitet er roning – en aktivitet der tager havnerummet i brug som en egentlig 
idrætsfacilitet.  

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Området omkring Tømmergravsgade, Fisketorvet og hele Teglholmen er under udvikling. Inden for 
få år vil der være tilført området et stort antal boliger, og med de deraf afledte facilitetsbehov. Med 
Københavns Roklubs forslag til udvikling af klubhuslokalerne, vil klubben være i stand til at i 
mødekomme en del af den forventede efterspørgsel på idrætsaktiviteten roning.  

Økonomi vægtning: 2
Byggeprojektet koster ca. 10 mio. kr., hvoraf Københavns Roklub bidrager med 3 mio. kr. Udover 
Københavns Kommune søges Lokale- og Anlægsfonden om tilskud. Da gymnastiksalen kun 
benyttes i vinterhalvåret, har denne del af udbygningen en relativ lav udnyttelsesgrad. 

Andet vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Amager Ro- og Kajakklub Samlet vægtning: 10 

Anlægssum: skønnet 8 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet
Amager Ro- og Kajakklub (ARK) har planer om modernisering og udvidelse af klubhus, bl.a. med 
nye badefaciliteter og opholdsrum, nyt køkken og bådpladser, redskabsrum m.m. Langt den største 
del af klubbens medlemmer kommer fra Islands Brygge og Amager. ARK ser Københavns Kom-
mune som medspillere i modernisering af klubbens faciliteter – også rent økonomisk.

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Klubben afviser hvert år omkring 200 personer der ønsker at være aktive, og med de senere års 
byudvikling på Islands Brygge in mente - med et kraftigt øget antal boliger – forventes et øget antal 
henvendelser i fremtiden. Samtidigt ønsker klubben at udvikle og udvide børne- og ungdomsarbej-
det. Nedslidte og utidssvarende fysiske rammer sætter imidlertid nogle klare grænser for et øget 
optag af medlemmer og udvikling af klubben. 

Mangfoldighed i forhold til idrætsgrene og brugergrupper vægtning: 2
Klubhusfaciliteten er til benyttelse for rosporten, som i ARK´s tilfælde indbefatter inrigger, sculler 
og kajak.

Brugergruppen – fra ung til ældre - tilhører den organiserede idræt. ARK har både bredde- og elite-
roning på programmet. ARK har i dag ca. 300 medlemmer. Andelen af børn og unge er ca. 100 
medlemmer.

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Der vil kunne opstå synergieffekt i samspillet med den igangværende byudvikling på Islands 
Brygge, hvor hundredevis af nye boliger skyder i vejret i disse år. Et aktivt fritidsliv – også 
indbefattende (ro)sport – vil være et plus for området.

Økonomi vægtning: 2
Byggeprojektet er opdelt i 3 faser og den samlede byggesum er anslået til 8 mio. kr. Hvor stor en 
del af anlægssummen der kan finansieres ved egne midler, og hvor stor en del det forventes at 
Københavns Kommune skal bidrage med er ikke meldt ud fra initiativtagernes side.

Andet vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Boldklubben Fremad Amager Samlet vægtning: 10

Anlægssum: skønnet 13,5 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet
Amatørafdelingen i Fremad Amager har forelagt Kultur- og Fritidsforvaltningen en idé om at 
integrere fremtidens foreningshus med idrætsfritidsklubben Alhambra Park i lokaler på Sundby-
vestervej 60 i Sundby. Ønsket er at videreføre den midlertidige fritidsklub Alhambra Park som et 
permanent Idræts Fritids Center.

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 2
Ønsket om udvidelse af klubhusfaciliteter deler Fremad Amager med en række andre foreninger. 
Generelt er der mangel på denne type faciliteter i alle bydele. 

At kombinere udvidelsen med etablering af en idrætsfritidsklub skaber yderligere basis for at udføre 
projektet ud fra et facilitetsdækningsperspektiv. København mangler således generelt organiserede 
idrætstilbud til børn og unge.

Mangfoldighed i forhold til idrætsgrene og brugergrupper vægtning: 2
Fremad Amager har foruden fodbold også basketball på programmet. Der ud over lægges der også 
op til, at børn og unge i idrætsfritidsklubben skal kunne dyrke andre idrætsgrene.

Brugergrupper vil være børn og unge der kommer i fritidsklubben og medlemmer af Fremad 
Amager.

Samarbejde og synergi vægtning: 3
Projektet lægger op til et tæt samarbejde mellem Fremad Amager og fritidsklubben Alhambra Park, 
hvilket især vil være til gavn for børn og unge.

Økonomi vægtning: 2
Der forventes medfinansiering fra Uddannelses- og Ungdomsudvalget i størrelsesorden 5 mio. kr. 
Endvidere har Lokale- og Anlægsfonden vist interesse for projektet. Fremad Amager har ikke selv 
økonomiske midler til at skyde ind i projektet. 

Andet vægtning: 1
Der er intet særligt at bemærke under dette punkt.
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Boldklubbben Hellas Samlet vægtning: 8

Anlægssum: skønnet 1,5 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet
Boldklubben Hellas er en lokalt forankret fodboldklub i Valby/Vigerslev.

Medlemstallet i Hellas er siden 1999 steget fra 200 til ca. 335 medlemmer. Den store tilgang har 
medført, at omklædnings og badefaciliteter ikke er tilstrækkelige. Hellas har i samarbejde med KI 
udarbejdet et udbygningsprojekt, der omfatter tilførsel af 3 nye omklædnings- og baderum.

Ansøgning om støtte til udbygning af klubhus blev behandlet i Kultur- og Fritidsudvalgets i 
december 2004. Her blev det besluttet at udsætte sagen til sommeren 2005.

Facilitetsdækning vægtning: 2
I lighed med en række andre foreninger ønsker Hellas at udvide deres klublokaler. Generelt er der 
mangel på denne type af faciliteter i alle bydele. 

Mangfoldighed i forhold til idrætsgrene og brugergrupper vægtning: 2
Fodbold er eneste sportsgren på klubbens program.

Af klubbens ca. 335 medlemmer er 210 ungdomsspillere (heraf 60 piger) og 125 seniorspillere.

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Hellas er forankret i den lokale miljø og gør meget for at rekruttere specielt piger fra de 
omkringliggende skoler. 

Økonomi vægtning: 1
Hellas har ikke økonomi til at gennemføre projektet eller dele heraf. Derfor har klubben søgt
Kultur- og Fritidsudvalget om hele beløbet på ca. 1,5 mio. kr.

Andet vægtning: 1  
Intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Boldklubben Hekla Samlet vægtning: 8

Anlægssum: skønnet 2 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet
Boldklubben Hekla har søgt støtte til udvidelse af foreningens nybyggede klubhus på Lossepladsvej 
på Amager. Huset er finansieret ved en anlægsbevilling på 4,3 mill. kr. i 2001 og blev indviet i 
2003. Huset er på 368 m2 og ønskes udvidet med en tilbygning på 130 m2. Ønsket om udvidelsen 
skyldes, at klubben siden 2001 har haft en markant tilgang af medlemmer.

Ansøgning om støtte til udbygning af klubhus blev behandlet i Kultur- og Fritidsudvalgets i 
december 2004. Her blev det besluttet at udsætte sagen til sommeren 2005.

Facilitetsdækning vægtning: 2
I lighed med en række andre foreninger ønsker Hekla at udvide deres klublokaler. Generelt er der 
mangel på denne type af faciliteter i alle bydele. 

Mangfoldighed i forhold til idrætsgrene og brugergrupper vægtning: 2
Fodbold er eneste sportsgren på klubbens program.

Klubben har ca. 360 medlemmer - 21 aktive hold og et omfangsrigt børne- og ungdomsarbejde.  

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Klubben er forankret i det lokale miljø på Bryggen og samarbejder bl.a. med Bryggens Børne- og 
Ungdoms center.

Økonomi vægtning: 1
Da Hekla ikke har økonomi til at gennemføre projektet, har foreningen søgt Kultur- og 
Fritidsudvalget om hele beløbet.  

Andet vægtning: 1  
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Boldklubben af 1908 Samlet vægtning: 8

Anlægssum: skønnet 4,5 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet

Boldklubben B1908 ønsker at udbygge deres klubhus på Sundbyvestervej 95. Klubhusets nuværen-
de pladskapacitet er utilstrækkelig. Det gælder især bade- og omklædningsforholdene. 

Det eksisterende klubhus er på 400 m2 og ønskes udvidet med 330 m2 fordelt på 5 omklædningsrum 
med tilhørende badefaciliteter (ca. 200 m2), 1 stort rum til diverse aktiviteter (ca. 70 m2), 1 
mødelokale (ca. 20 m2) og 1 lager- og vaskerum (ca. 20 m2).   

En udvidelse af bade- og omklædningsforholdene vil blandt andet give mulighed for at nedbringe 
ventelisterne og at starte pigefodbold i B1908. 

Ansøgning om støtte til udbygning af klubhus blev behandlet i Kultur- og Fritidsudvalgets i februar 
2005. Her blev det besluttet, at lade ansøgningen indgå i arbejdet med rækkefølgeplanen for 
nyanlæg.

Facilitetsdækning vægtning: 2
Fodbold er den mest udbredte foreningsaktivitet i København, og er samtidig den idræt med størst 
fremgang. Presset på faciliteterne er derfor stort. Mange foreninger vægter klublivet og dertilhøren-
de klublokaler højt.    

Mangfoldighed i forhold til brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 2
B1908 har ca. 600 medlemmer, hvoraf 62 procent er under 18 år. I 2005 var der 73 børn på 
venteliste. 

Klubbens primære idrætsgren er fodbold.

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Med en lokal forankring i Sundby Syd er B1908’s medlemsskare bredt sammensat. Den tætte 
fysiske beliggenhed ved Urban Planen betyder, at en stor del af medlemmerne kommer fra mindre 
gode sociale vilkår. En udvidelse af klubhuset vil åbne mulighed for at etablere et værested for især 
de mange unge medlemmer under 25 år. B1908 har planer om en pc-cafe, kondirum, bordtennis, 
billard, bordfodbold og brætspil.     

Økonomi vægtning: 1
Klubben prioriterer etablering af nye bade- og omklædningsfaciliteter højest. Udgifterne hertil er i 
størrelsesordenen 3,4 mio. kr. Heraf har klubben pt. mulighed for at finansiere 200.000 kr., hvilket 
er en beskeden del af den samlede anlægssum.

B1908 råder i dag over eget klubhus på 400 m2. På trods af trange omklædningsforhold må det 
vurderes, at klubben ikke er i akut facilitetsmangel. Samtidig forventes det, at klubben inden for en 
kort årrække vil være i stand til at tilvejebringe en større medfinansiering. 

Andet vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Boldklubben Prespa Samlet vægtning: 8

Anlægssum: skønnet 1,5 mio. kr Idé

Baggrund for projektet

Prespa har i flere år disponeret over i alt 300 m2 klub- og aktivitetslokaler på Vibevej 11 i Nord-
Vest. På grund af høje huslejeudgifter ønsker klubben egne/andre lokaler, gerne i nærheden af 
klubbens fodboldafdeling, der træner i Ryparken. 

Prespa er en klub med ca. 400 medlemmer, hvis formål er at rådgive, oplyse og integrere fortrinsvis 
herboende nydanskere med markedonsk baggrund.

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 2
I lighed med en række andre foreninger ønsker Prespa egne klublokaler. Generelt er der mangel på 
denne type af faciliteter i alle bydele. 

Mangfoldighed i forhold til brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 2
Prespas medlemmer har fortrinsvis anden etnisk baggrund end dansk. Kun 10 procent af klubbens 
medlemmer spiller fodbold.

Prespa’s fodboldafdeling har 40 aktive og 125 passive medlemmer. Ingen af medlemmerne er under 
18 år.

Udover fodbold tilbyder foreningen bordtennis, kulturaftener, bingo, danseaftener og caféaftener. 

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Foreningen Prespa har lokaler i Nord-Vest, men tiltrækker medlemmer fra hele byen. 

Økonomi vægtning: 1
En klubhuspavillon i Ryparken koster i størrelsesordenen 1,5 mio. kr. Hvis pavillonen skal 
anvendes som klubhus for samtlige 400 medlemmer, skal pavillonens/bygningens areal udvides
med deraf følgende forøgede anlægsudgifter. 

Andet vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.
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Bydækkende specialanlæg

• Rulleskøjteanlæg i Ørestad Syd Vægtning: 13

• White Water Kanal (rafting) Vægtning: 12

• ”Powerhouse” til friluftsliv Vægtning: 12

• Idrætstårn i Sydhavnen Vægtning: 12

• Rideskole på Amager Vægtning: 12

• Termisk havnebad i Sydhavnen Vægtning: 11

• Beach-pit (indendørs beachvolley) Vægtning: 11

• Indendørs streetbasketball Vægtning: 11

• Sofies Bad Vægtning: 11

• Udendørs klatrevæg på Nørrebro Vægtning: 11

• Indendørs petanquebaner Vægtning: 11

• International kartingbane Vægtning: 10

• Skaterhockeybane på Holmen Vægtning:   9
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Rulleskøjteanlæg i Ørestad Syd Samlet vægtning: 13

Anlægssum: skønnet 8 mio. kr. Idé
 

Baggrund for projektet

Kultur- og Fritidsforvaltningen har i samarbejde med Ørestadsselskabet og Lokale- og 
Anlægsfonden foreslået etableringen af et rulleskøjteanlæg af international format Øst for 
Vestamager Station ved Metroens Kontrol- og Vedligeholdelsescenter. Rulleskøjteanlægget vil 
være image skabende for Ørestad og vil kunne tiltrække gæster/besøgende fra hele regionen.

Anlægget indeholder en righoldig variation af flader til forskellige former for rulleskøjteløb. Fra 
inlineløb på Københavns første rundløbsbane til skaterhockey over streetkørsel, dans og leg. 

Det er tanken at koble et stisystem til rulleskøjtecentret, så det også muliggør motionsrulleskøjteløb
i bydelen. Allerede i dag benyttes stier på den nærliggende fælled hertil. Rulleskøjteanlægget vil 
markere Ørestads særlige karakter som en bydel på grænsen mellem ”land” og by. 

Om dagen kan faciliteten bruges af skoler og klubber i København, mens det i aftentimerne og 
weekenden kan være åbent for alle og foreningslivet. Centret er tiltænkt et areal på 5-8.000 m2. Der 
er ikke foretaget reservation af areal til centret.

Ideoplæg om idræts- og kulturfaciliteter i Ørestad blev forelagt Kultur- og Fritidsudvalget marts 
2005.

Facilitetsdækning vægtning: 3
På landsplan er rulleskøjteløb den tredje største idrætsaktivitet blandt børn, og den sjette største 
blandt voksne. En undersøgelse fra Københavns Kommune viser, at 25 pct. af børnene i folkeskolen 
jævnligt løber på rulleskøjter. Den eksisterende dækning er dårlig i relation til efterspørgslen, og er 
ikke-eksisterende for nogle af rulleskøjtesportens discipliner.

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 3
Rulleskøjteløb har bred målgruppe – både i alder og socialt afsæt.  F.eks. har Vesterbro Rulle-
skøjteklub medlemmer fra 5 til 83 år. Rulleskøjteløb dyrkes af begge køn. Idrætten udøves både i 
foreningssammenhæng og som selvorganiseret aktivitet. Anlægget kan huse begge, samt interna-
tionale arrangementer på eliteniveau. 

Der er faciliteter til alle forskellige former for rulleskøjteløb. Inline løb på rundbane, skaterhockey, 
rulleskøjte dans, leg og stunt. Endvidere vil der være enkelte faciliteter til skatere.

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Anlægget er af regional karakter, hvorfor der i dagtimerne kan samarbejdes med skoler og 
institutioner om udnyttelsen. Anlæggets etablering skal endvidere ses i sammenhæng med 
mulighederne for opførelse af en egentlig idrætsskole i Ørestad Syd. Det vil være et naturligt 
udgangspunkt/mål for motionsløbeturen på rulleskøjter, hvorfor anlægget vil bidrage til bylivet og 
livet på Fælleden.

Økonomi vægtning: 2
Lokale- og Anlægsfonden har tilkendegivet deres interesse for at støtte projektet. 

Andet vægtning: 3
Rundløbsbaner er en enkel løsning, som sikrer inline rulleskøjteløbere i forhold til trafikken og 
fordrer et socialt liv omkring aktiviteten. Rundbanen på anlægget bliver den første i København, og 
er derfor nyskabende for idrætslivet. Dertil kommer, at det er første gang der i Danmark etableres et 
rulleskøjteanlæg, som samler alle forskellige former for rulleskøjteløb. 
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White Water Kanal (rafting)  Samlet vægtning: 12

Anlægssum: skønnet 60 mio. kr. Skitseforslag

 

Baggrund for projektet

White water anlægget er en kunstig kanal, som simulerer forholdene på en flod, hvor vandet løber 
med høj fart. Derved skabes et sted, hvor man kan lave white water rafting m.v.

Der eksisterer ikke lignende anlæg i Danmark. Det er oplagt at placere anlægget ud til havvand,
fordi det æstetisk passer bedst sådan, og fordi man ellers skal bruge grundvand, som fordyrer 
projektet. Det optimale anlæg er på omkring 40.000 kvadratmeter, og indeholder bl.a. to baner, hvor 
den længste er på 420 meter. Et mindre anlæg er på ca. 20.000 kvadratmeter.

Projektgruppen har fået fondsmidler til en forundersøgelse, som pt. udarbejdes i samarbejde med 
arkitekt og ingeniører. Der er ikke reserveret areal til anlægget, og projektet er ikke forelagt for 
Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Med det tiltænkte format bliver det det første nationale white water anlæg. De nærmeste steder for 
white water rafting findes i Norge og Sverige, som hver især har ét anlæg. Da der ikke er nogle 
udfoldelsesmuligheder i Danmark er der i dag kun få udøvere. 
Erfaringer fra kanalerne i Sydney og Cunovo peger på et årligt antal besøgende på minimum 25-
30.000. Det vurderes, at anlægget bliver eftertragtet på regionsplan og som udflugtsmål på 
landsplan.

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 3
Blandt brugergrupperne er frivillige idrætsforeninger, selvorganiserede, kommercielle brug af 
”Copenhagen White Water Adventures” og elite. Derudover vil skoler og institutioner kunne 
benytte anlægget.
De forskellige former for whitewater idrætter (kano, kajak, riverborard og rafting) kan dyrkes på 
anlægget. Dertil kommer de øvrige muligheder, som kan knyttes til anlægget som vandpolo, 
klatring m.v.

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Tanken er, at anlægget drives af et kommercielt selskab, som udover at drive anlægget udbyder 
kurser og ture. Foruden White Water kanalen er der mulighed for at koble permanente og mobile 
faciliteter, som klatre- og udspringstårn, kajakpolobaner på stedet. Ideen om det såkaldte 
”Powerhouse” - et hus til friluftsidrætter – er knyttet til forslaget om white water kanalen. Det er 
hensigten, at dette ”Powerhouse” placeres i umiddelbar nærhed med henblik på samarbejde. 
Endvidere kan BMX banen, som midlertidigt er placeret i Ørestad, få sin endelige placering i 
tilknytning til anlægget.

Økonomi vægtning: 1
Etableringsudgifterne til selve den kunstige whitewater kanal ligger inden for rammerne af 30-60 
mio. kr., afhængig af om der vælges en stor eller lille model. I vurderingen er det forudsat, at der 
ikke er private investorer. 
På grund af et stort strømforbrug har anlægget høje driftsomkostninger. 

Andet vægtning: 3
Det vil være det første anlæg af sin karakter i Danmark, og det vil åbne for dyrkelsen af en række 
nye idrætter. Anlægget markerer København som metropol, der kan det særlige.
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”Powerhouse” til friluftsliv Samlet vægtning: 12

Anlægssum: skønnet 20 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet
Kultur- og Fritidsforvaltningen har i stadigt større omfang modtaget henvendelser fra klubber 
indenfor vandsport (kajak, roning m.v.), som har problemer med at finde et sted at være. Enten fordi 
de er ved at miste deres nuværende sted, eller fordi de er nystartede. 

Inspireret af private initiativtagere har forvaltningen derfor igangsat et projekt vedrørende 
etableringen af et samlet ”powerhouse” for disse grupper, hvor der ydermere er mulighed for at 
arbejde i netværk på kryds og tværs af foreninger o. lign. Idéen er at samle disse mindre klubber et 
sted med mødelokaler, køkken/café, bådhal, træningsrum og omklædning, hvor klubberne så har 
mulighed for at dyrke vandsport, klatre m.v. 

Mulige placeringer er ved Amager Strandpark, på Islands Brygge og i Sydhavnen (ved 
Sjællandsbroen). Der er endnu ikke foretaget analyser af, hvor stor en sådan facilitet skal være, men 
et skøn er ca. 2.000 m2.

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning Vægtning: 3
Anlægget har byskabende karakter og der er derfor et behov for den lige meget hver den placeres i 
København. Umiddelbart virker placeringen i Sydhavnen dog mest optimal, da området er under 
udvikling og derfor indenfor en årrække vil blive udvidet til at omfatte flere borgere. Københavns 
Havn ejer de fleste ubebyggede områder ned til (Syd) havnen, men de er interesserede i at få ro- og 
kajakklubber til at etablere sig i det område.

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene Vægtning: 3
Generelt vil brugergrupperne bestå af medlemmer af de tilhørende klubber, men der kan åbnes op 
for at faciliteten også kan anvendes som en informations- og mødested for alle der interesserer sig 
for friluftslivet i København.

Idrætsgrene såsom rafting, kajak, roning, klatring m.v. vil kunne anvende faciliteten – både som 
mødested og som aktivitetssted.

Samarbejde og synergi Vægtning: 2
Der er pt. ikke foretaget sondringer af, om der er andre som er interesserede i en sådan facilitet. Det 
være sig skoler, institutioner eller private. Men huset er tænkt som et sted, hvor foreninger kan 
netværke og samarbejde ved at låne hinandens udstyr, arrangere fælles aktiviteter m.v.

Økonomisk vurdering Vægtning: 2
Pt. er der ikke foretaget nogen beregninger af anlægsudgiften ved et sådan ”powerhouse”, endsige 
set på mulighederne for medfinansiering fra fonde o. lign. Der er dog klare økonomiske fordele ved 
at placere flere foreninger samme sted.

Andet Vægtning: 2
Et samlende foreningshus i København vil være en nyskabende facilitet i København. Det vil 
samtidig give et skub fremad for arbejdet med at dyrke friluftsaktiviteter i byen.
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Idrætstårn i Sydhavnen Samlet vægtning: 12

Anlægssum: skønnet 60 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet

I samarbejde med Dansk Idræts Forbund, AJAX København, Institut for Idræt og Kulturhavn har 
Københavns Kommune arbejdet på at udvikle principper og ideer for idrætsfaciliteterne i 
Sydhavnen. Et af forslagene er et idrætstårn, som er et centralt idrætsanlæg. Det er her klubidrætten 
har rum og fælles faciliteter som cafeteria, opvarmningsarealer, styrketræning m.v. 

Baggrunden for ideen om at bygge idrætsanlægget op som et tårn, er bl.a. at byggegrundene er dyre 
i området. Der er ikke afsat areal til anlægget. Der er ikke lavet analyser af hvor stort byggeriet skal 
være. Det skønnes, at blive i størrelsesordenen 1.500 etagekvadratmetre. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Når den nye bydel i Sydhavnen er fuldt udbygget forventes den at rumme op mod 5.000 nye 
boliger. Der er p.t. ingen idrætsanlæg. Set med børneøjne er området afgrænset fra den øvrige by, 
hvorfor der er et særligt behov for etableringen af idrætsfaciliteter. 

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 3
Idrætstårnet er primært til brug for organiserede idrætsudøvere på såvel bredde som eliteplan. Som 
følge af beliggenheden nær erhvervsdomiciler, er det også muligt at tænke firmaidræt ind i 
faciliteten.

Disciplinerne i tårnet kunne f.eks. være boksning, karate, yoga, fitness, billard, fægtning, beach 
volley, bordtennis m.m. 

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Det er tanken, at der anlægs- og driftsmæssigt søges et samarbejde med private investorer. Det 
antages således at faciliteten vil være attraktiv for erhvervslivet – bl.a. på grund af facilitetens 
særegenhed som kan være med til at profilere firmaet. 

Der er mulighed for at etablere idrætstårnet i tilknytning til ”Det termiske havnebad”.

Økonomi vægtning: 2
Det forventes, at etableringsomkostningerne vil være relativt høje., men der er mulighed for 
medfinansiering fra private eller fonde.

Andet vægtning: 2
Et idrætstårn vil være nyskabende rent arkitektonisk og være et vartegn for Sydhavnen.
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Rideskole på Amager Samlet vægtning: 12

Anlægssum: skønnet 4 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet

En opgørelse fra 2005 viser, at ridning, med i alt 75.000 medlemmer på landsplan, er blandt de ti 
populæreste foreningsidrætter. I København er ridning derimod blandt de mindst dyrkede 
idrætsgrene. 

På den baggrund foreslås det, at der etableres en rideskole med tilhørende ridefolde og stinet. 
Rideskolen placeres midlertidigt på Vestamager, og projektet udvikles i samarbejde med Lokale- og 
Anlægsfonden og Ørestadsselskabet. Den nye ridesti skal forbinde de eksisterende ridestier i 
henholdsvis Taarnby og det nordlige Amager Fælled, hvormed længden på det samlede stiforløb 
optimeres. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.  

Facilitetsdækning vægtning: 3
Forklaringer på at så få københavnere er medlem af en rideklub/dyrker ridning er efter al 
sandsynlighed, at der i København kun findes en enkelt privat rideskole – og ingen rideforening. 
Der ses således en tydelig sammenhæng mellem aktivitet og facilitet. 

Mangfoldighed i forhold til brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 2
Rideskolen skal både være hjemsted for en rideforening og fungere som udlejningssted af heste. 
Der er dermed tale om en facilitet, der henvender sig til organiserede og selvorganiserede. 

På landsplan er ca. 85 procent af rideklubbernes medlemmer piger/kvinder. I Københavns 
Kommune udgør piger/kvinder mindre end en tredjedel af det samlede antal foreningsmedlemmer. 
Med etableringen af en rideforening vil der alt andet lige være mulighed for at piger/kvinders 
foreningsdeltagelse stiger.  

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Ridestien planlægges til at løbe fra Taarnby op langs Ørestad og gennem skovområdet til Ørestad 
Nord. Dermed befinder stien – og aktiviteten ridning – sig på zonen mellem natur (Amager Fælled) 
og by (Ørestad). Projektet bør endvidere ses i sammenhæng med mulighederne for at etablere en 
egentlig idrætsskole i Ørestad.

Økonomi vægtning: 2
Det skal bemærkes, at rideskolens bygninger/folde kun er midlertidige, mens stinettet er permanent.  
Lokale- og Anlægsfonden har vist interesse for at indgå økonomisk i projektet.

Det skal bemærkes, at de fleste rideskoler befinder sig i grænselandet mellem det private og 
offentlige.

Andet vægtning: 3
Etablering af en rideklub samt et udlejningssted af heste er et nyt tiltag i Københavns Kommune.
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Termisk havnebad i Sydhavnen Samlet vægtning: 11

Anlægssum: skønnet 30 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet
I forbindelse med udarbejdelse af idékatalog for skole, idræt og kultur i Sydhavnen 2004 fremkom 
idéen om et termisk havnebad – altså et opvarmet udendørs havnebad til helårsbrug. Eventuelt med 
andre helsefunktioner (massage, kurbad m.m.) og mere traditionelle idrætsfaciliteter som badminton 
og squash tilkoblet. I forbindelse med en efterfølgende undersøgelse af erhvervslivets interesse for 
idrætsfaciliteter i Sydhavnen – foretaget af konsulentfirmaet OeO – blev idéen om et termisk 
havnebad præsenteret og positivt modtaget. Bl.a. energiselskabet DONG udtrykte specifikt interesse 
for projektet. DONGs interesse er at anlægge et geotermisk anlæg til fjernvarmeproduktion, der kan 
kombineres med et badeanlæg. En placeringsmulighed kunne være på den nordlige spids af 
Sluseholmen.

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 2
Der findes på nuværende tidspunkt 2 havnebade i København, men et termisk havnebad vil være 
noget andet og vil kunne skabe en anderledes og helårsorienteret vand- og badekultur i havneom-
rådet. Behovet for faciliteten er ikke udtalt, men det forventes at den vil visse sig populær. Her kan 
man sammenligne med de allerede etablerede havnebade, hvor der var stor søgning, da de først var 
anlagt.

Mangfoldighed i forhold til idrætsgrene og brugergrupper vægtning: 2
Vand- og badekultur vil være det primære omdrejningspunkt, men andre idrætsgrene vil alt efter 
ambitioner og behov kunne kobles til faciliteten. Det vil primært være en facilitet rettet mod 
motionisten og formentlig appellere meget til det ældre segment af byens borgere.

Samarbejde og synergi vægtning: 3
Der er mulighed for et tæt samarbejde med Sydhavnens erhvervsliv f.eks. ved at etablere møde-
/konferencelokaler i forbindelse med faciliteten. Kurbadet vil f.eks. være en oplagt rekreativ
aktivitet for erhvervsfolket, og profilskabende for et firma, at kunne invitere kunder til møde i mere 
uformelle rammer.

Derudover er der mulighed for samarbejde og synergi mellem andre idrætsgrene. Der er 
eksempelvis mulighed for at opfører det termiske bad i tilknytning til idrætstårnet (jf. andet 
projektbeskrivelse), som f.eks. badminton og kampsport. 

Økonomi vægtning: 1
Et realistisk bud på økonomien foreligger ikke på nuværende tidspunkt, men det må anses for en 
dyr facilitet. Det vil være forventeligt, at man vil kunne opnå stor medfinansiering fra det private 
erhvervsliv.

Andet vægtning: 3 
Faciliteten vil have stor nyskabende karakter. Endvidere kan et termisk havnebad være med til at 
profilere København som moderne Metropol, der kan og vil det særlige.
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Beach-pit (indendørs beachvolley) Samlet vægtning: 11

Anlægssum: skønnet 8 mio. kr. Idé

Baggrund for projektet
To enkeltpersoner har taget initiativ til at igangsætte et indendørs beachvolley projekt. I København 
er beachvolleyspillere nødsaget til at spille traditionel indendørs volleyball i vinterhalvåret. Ved 
etableringen af ”Beachpit – everlasting summer” ønsker initiativtagerne at imødekomme regionens 
beachvolleyspillere og deres behov for indendørs baner samt at skabe en arena med en række 
sommerrelaterede sportsgrene og rekreative aktiviteter for lokalområdets beboere og københavnere 
som helhed. En lagerhal af ældre dato på ca. 1300 m2 på Islands Brygge - med plads til 3 
beachvolleybaner - har af initiativtagerne været udset som ideel til formålet. Men 
byudviklingsplanerne for dette område tillader ikke umiddelbart at projektet kan realiseres. En 
anden mulighed kan være en lagerbygning på Refshaleøen. 

Referencer fra lignende projekter kan findes i bl.a. Odense og Malmö, hvor der er etableret 
indendørs beachvolleybaner.

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 2
Volleyball er en meget udbredt idrætsaktivitet i vinterhalvåret i byens haller og om sommeren 
fyldes byens sandarealer – f.eks. på Amager Strand og Havneholmen med beachvolleyspillerne der 
typisk dyrker idrætten selvorganiseret. På den baggrund må man formode at en indendørs beach-
volleyarena i København vil dække et stort behov for at kunne dyrke beachvolley også i 
vinterhalvåret. 

Mangfoldighed i forhold til idrætsgrene og brugergrupper vægtning: 3
Faciliteten er primært rettet mod beachvolley, men det er også tanken, at andre idrætsgrene der 
traditionelt er relateret til sommerhalvåret kan finde plads til udfoldelse i og omkring beach-pit 
faciliteten. Eksempler herpå kunne være sandfodbold, sandhåndbold, klatring og hvis der kan findes 
en lokalitet tæt ved havnen/vandet kan kajakroning, dykning og andre vandaktiviteter også kobles 
til faciliteten

Brugergrupperne vil i tilfælde af et ”multiaktivitetshus” være mangeartet og repræsentere både elite, 
bredde, organiseret idræt såvel som selvorganiseret og kommercielle (idræts)arrangementer. Yder-
ligere er det idéen at kunne etablere en café med et hyggeligt strandmiljø der kunne være ramme om 
kulturelle arrangementer som filmfremvisning, kunstudstillinger og diverse happenings.

Samarbejde og synergi vægtning: 2
I tilfældet Islands Brygge vil samarbejde og synergieffekter være oplagt i forhold til en række 
aktører – erhvervsvirksomheder, idrætsforeninger, kulturelle foreninger /organisationer. Projektet 
ligger i grænselandet mellem offentligt servicetilbud og kommerciel forretning.

Økonomi vægtning: 2
Kan der findes en egnet lagerbygning til formålet, vil projektet formentlig kunne realiseres indenfor 
en økonomisk ramme på mellem 4 og 6 mio. kr. – alternativt kan man bygge en lethal for i 
størrelsesorden 6-8 mio. kr. Økonomiske bidrag fra private investorer, fonde, organisationer og 
lignende anses for sandsynligt. 

Andet vægtning: 2 
Projektet har nyskabende karakter.



48

Indendørs streetbasketball Samlet vægtning: 11

Anlægssum: skønnet 2 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet

GAM3 er en forening, som har lavet streetbasketball - og hiphop aktiviteter i socialt belastet 
boligområder. På grund af vejret er sæsonen pt. 16 uger. For at forlænge sæsonen ønsker GAM3 et 
indendørs træningssted. 

Tanken er at leje en hal, som i dag ejes af Ejendomsdrift beliggende på Enghavevej i Vesterbro. I 
hallen etableres et asfaltunderlag og en basketballbane på 28 x 12 meter. Foruden basketball skal 
hallen også rumme breakdance foreningen 2thebeat og en scene til hiphop jam. 

Streetbasket kan spilles i normale idrætshaller. Hensigten er dog at skabe et specialanlæg med et 
særligt miljø med udendørs gadelamper m.v., hvor man kan træner med udendørs sko. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning vægtning: 2
Der findes ikke tilsvarende anlæg i København. Basketball (tre mod tre) kan dog spilles i 
almindelige idrætshaller, hvor Vesterbro er relativt godt stillet i forhold til andre bydele i 
København. 

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 2
GAM3 er især rettet mod etniske minoriteter i alderen 12-25 år. Foreningen ønsker, at stedet også er 
åbent overfor selvorganiseret udøvere. 

Foruden basketball er der mulighed for at danse i foreningen 2thebeat. 

Samarbejde og synergi vægtning: 2
GAM3 har netværk til hiphopkunstnere, som får mulighed for at optræde for et publikum på stedets 
scene. Derudover har foreningen ønske om at samarbejde med Copenhagen Skatepark, som ligger i 
umiddelbar nærhed. 

Økonomi vægtning: 3
Selve hallen er etableret. Der vil dog være en række – mindre – udgifter forbundet med at indrette 
hallen. Hallen lejes ud på markedsvilkår (475 kr. pr. kvadratmeter). Ejendomsdrift ønsker at leje 
hele hallen ud som en ”pakke”. Da Gam3 inklusiv hiphopscene ikke fylder hele hallen, bør der i 
givet fald indarbejdes andre idrætsgrene. 

Andet vægtning: 2
Anlægget er det første af dets karakter i Danmark. Selve idrætten – 3 mod 3 i basketball eksisterer
dog i forvejen og kan også spilles indendørs i almindelige idrætshaller. 
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Sofies Bad Samlet vægtning: 11

Anlægssum: skønnet 6,5 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet
Foreningen Agenda 21, Sundheds og Badehus har ansøgt Kultur- og Fritidsudvalget om støtte til 
ombygning af ”Sofiebadet” på Christianshavn. Ønsket går på, at gøre det historiske bad - fra 1909 –
til et permanent københavnsk kultur- og fritidstilbud ved at ombygge og renovere den gamle 
brusebadeanstalt til badeanstalt med kurbad. 

Projektet har senest været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget i oktober 2004. Bevilling af forøget 
driftstilskud blev her givet, men det blev til et foreløbigt afslag til renoverings-/ombygnings-
projektet.

Facilitetsdækning vægtning: 2
(Kur)badeanstalter var en del af det gamle København, og er nu igen kommet på mode, som DGI-
byens kurbad bl.a. er udtryk for. Attraktionen er bl.a. det at nyde stilhed, ”langsomhed” og person-
lig helse – afskærmet fra byens pulserende liv. Det vurderes at brugen af et renoveret og udbygget 
kurbad på Christianshavn vil være betydelig.  

Mangfoldighed i forhold til idrætsgrene og brugergrupper vægtning: 2
Faciliteten retter sig mod en bred folkelig badekultur, hvor det må antages at brugergrupperne 
primært er voksne - men med vidt forskellig repræsentation af etnisk tilhørsforhold. Således er der
stolte kurbadstraditioner i mange andre kulturer (specielt i Middelhavsregionen)

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Der vil være synergieffekter i forhold til lokalmiljøet på Christianshavn, hvor kurbadet kan være 
med til at binde fortid og nutid sammen i en kulturintegrerende facilitet 

En turistattraktion vil det formentlig også blive.

Økonomi vægtning: 2
Anlægssummen er anslået til 6,5 mio. kr. Der er foreløbigt tilsagn fra Lokale- og Anlægsfonden om 
2 mio. kr. ved minimum samme støtte fra Københavns Kommune.  Det vurderes at 1 mio. kr. kan 
skaffes via fonde. Således søges der om anlægsstøtte fra Københavns Kommune på ca. 3,5 mio. kr. 

Andet vægtning: 3

Faciliteten har stor historisk værdi
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Udendørs klatrevæg på Nørrebro Samlet vægtning: 11

Anlægssum: skønnet 0,85 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet

Nørrebro Klatreklub har fremsat forslag om, at der etableres en udendørs klatrevæg på Ydre 
Nørrebro. Klatrevæggen placeres på en gavlmur i Mimersgadekvarteret. Klubben har i dag hjemme 
i Nørrebrohallen.

Nørrebro Klatre Klub har i samarbejde med klatrevægsfirma NKK fremlagt et projektforslag til en 
13 m høj væg med et samlet klatreareal på 367 m2. Anlægsudgifterne er ca. 0,85 mio. kr. inklusiv 
tagudhæng. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.
 

Facilitetsdækning vægtning: 2
Klatring er idræt i fremgang, både som organiseret og selvorganiseret aktivitet. Klatrefaciliteterne i 
København er få, og inden for en kort årrække må der forventes en øget efterspørgsel på velegnede 
faciliteter.

Klatrevæggen i Mimersgadekvareret, der planlægges til at være 13 meter høj, gør det for første 
gang muligt at afvikle internationale klatrekonkurrencer. 

Mangfoldighed i forhold til brugergrupper og idrætsgrene vægtning: 1
Af sikkerhedsmæssige årsager kan klatrevæggen kun benyttes, når der er klatreinstruktører, ledere 
eller andre, som kan garantere for sikkerheden til stede. Når klatrevæggen ikke benyttes, vil de 
nederste greb være afmonteret.

Det vil alene være muligt at benytte faciliteten til klatring.
 

Samarbejde og synergi vægtning: 3
Nørrebro Klatre Klub råder over en række autoriserede instruktører. Hvis den ny klatrevæg 
etableres, vil klubben oprette børnehold, ligesom der planlægges samarbejde med de lokale børne-
og ungdomsinstitutioner.

I tilknytning til klatrefaciliteten etableres borde, bænke m.v. Klatreområdet skal fungere som et 
sted, hvor folk kommer for at slappe af, og nyde klatringen og den gode atmosfære. 

Økonomi vægtning: 3
Områdefornyelsen for Mimersgadekvarteret har etableringen af en udendørs klatrevæg som prioriet 
A i det af Borgerrepræsentationen vedtagne byfornyelsesprogram for 2005-2010. Områdefornyelsen 
bidrager med 1/3 af de samlede finansieringsudgifter. 

Andet vægtning: 2

Det er Københavns første klatrefacilitet med mulighed for at afvikle internationale konkurrencer.
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Indendørs petanquebaner Samlet vægtning: 11

Anlægssum: skønnet 1,5 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet
Det er et ønske fra petanquesporten i København at kunne etablere mellem 12 og 24 indendørsbaner 
svarende til et arealbehov på mellem 750 og 1500 kvadratmeter samt arealer til ”tredje halvleg”. En 
petanquebane med internationale mål er på 4 x 15m = 60 kvadratmeter og der skal være mindst 5 
meter til loftet i en indendørs facilitet.

Forskellige lokaliteter har tidligere været i spil som mulige steder at anlægge indendørs 
petanquebaner – bl.a. en gammel lagerhal på Enghavevej. 

Kultur- og Fritidsudvalget behandlede dette forslag i april 2005, hvor det blev besluttet at udsætte 
sagen, indtil der er fundet en afklaring af den samlede anvendelse af lokalerne på Enghavevej.

Facilitetsdækning vægtning: 3
Der er ca. 300 petanquespillere i København i organiseret sammenhæng og antallet er stigende. For 
nuværende kan sporten ikke dyrkes i København i vinterhalvåret. Behovet for indendørsfaciliteter 
er derfor stort.

Mangfoldighed i forhold til idrætsgrene og brugergrupper vægtning: 2
Anlægget vil primært være forbeholdt petanque. 

Petanque er en udpræget voksensport, og de københavnske klubber er også underrepræsenteret hvad 
angår ungdomspillere. Måske vil en indendørsfacilitet kunne hjælpe til med at hverve nogle flere 
yngre spillere.

Anlægget vil kunne benyttes af både bredde- og elitespillere. Dansk Petanque Forbund har bl.a. 
tilkendegivet at de gerne vil ligge landsholdsaktiviteter i en evt. kommende indendørsfacilitet i 
København.

Samarbejde og synergi vægtning: 2
Samarbejde og synergieffekter vil afhænge af den konkrete lokalitet, men generelt vil man kunne 
pege på ældrecentre og skoler som potentielle samarbejdspartnere. 

Økonomi vægtning: 2
Projektet ved Enghavevej blev anslået til at koste ca. 1,5 mio. kr. I forhold til dette projekt havde 
Petanquesporten ikke mulighed for selv at bidrage rent økonomisk.

Andet vægtning: 2
København har ingen indendørsfacilitet til petanque og det vil derfor være en nyskabende facilitet
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International kartingbane Samlet vægtning: 10

Anlægssum: skønnet 35 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet

Kartingklubben LUG (Landsforeningen Ungdomsklubbernes Gokartklub) har med hjælp fra KI 
fremsendt et forslag om etablering af en international motorbane for Gokarts. Klubben vil helst 
placeres på Vest Amager (trekantgrunden), hvor der i forvejen er en kartingbane. Den nuværende 
bane er imidlertid for kort og mangler det nødvendige udstyr til at blive godkendt til internationale 
mesterskaber. 

At få en international godkendt bane er vigtigt for kartingsportens store elite, som generelt har haft 
gode internationale resultater, indtil deres faciliteter blev kategoriseret som utidssvarende. 

Anlæggelsen af en større motorbane kræver en mindre ændring af fredningen på Kalvebod. Arealet 
er ejet af Skov- og Naturstyrelsen, som har forbehold for projektet, da de ønsker at etablere et anlæg 
for jægere på skyttecentret ved siden af motorbanen. Ifølge skitseforslaget fra Københavns 
Idrætsanlæg er der dog plads til begge anlæg i området. 

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning Vægtning: 3
Anlægget er det eneste af sin art i København og der er derfor et stort behov for faciliteten.

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene Vægtning: 2
Motorbanen er en facilitet for den organiserede idræt i København. Foreningen LUG har pt. 213 
medlemmer, hvoraf 73 er børn og unge. LUG har både en hobby- og en eliteafdeling. Eliteafde-
lingen har været med til at fostre kørere, der har vundet både EM og VM.

Motorbanen vil blive designet til gokarts, men der er mulighed for, at andre motorsportsgrene også 
vil kunne få glæde af banen – eksempelvis Dreambike racing. 

Samarbejde og synergi Vægtning: 1
Der kan ikke umiddelbart peges på synergieffekter ved projektet. 

Økonomisk vurdering Vægtning: 1
Projektet må kategoriseres som værende en dyr investering, set i forhold til hvor mange personer, 
som får glæde af den. Der er heller ikke umiddelbart mulighed for ekstern finansiering. 

Andet Vægtning: 3
Faciliteten har stor nyskabende karakter 
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Skaterhockeybane på Holmen Samlet vægtning: 9

Anlægssum: skønnet 1 mio. kr. Skitseforslag

Baggrund for projektet

Skaterhockeyklubben Copenhagen City Hustlers (CCH) har fremsendt en ansøgning om midler til 
at omdanne den eksisterende asfaltbane på Holmens Idrætsanlæg til en godkendt skaterhockeybane. 
I klubbens skitseforslag er banen udvidet med 5 m i længden, så den bliver 20 m x 40 m, og er 
etableret med bander, to spillerbokse og en dommerboks. Udvidelsen er nødvendig for at klubben 
kan deltage i Danmarks Rulleskøjte Unions turnering. CCH har for nylig mistet deres regulære bane 
på Prinsessegade efter 12 år og frygter dermed for deres eksistens, hvis ikke de finder et andet sted 
at spille. Klubben har 45 medlemmer og råder i dag over 3 seniorhold og har påbegyndt 
etableringen af junior- og drengehold.

Det må forventes, at Plan & Arkitektur blandt andet vil kræve beplantning omkring en del af banen, 
jf. lokalplanens rammer.

Forslaget har ikke været forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.

Facilitetsdækning Vægtning: 2
Christianshavn har et befolkningstal på omkring 10.000 og er dårligt forsynet i forhold til 
idrætsfaciliteter, da der kun er 4 idrætslokaler i området. Der er pt. 1.185 personer i København/ 
Frederiksberg området, som er medlemmer i Dansk Rulleskøjte Union, og tallet er stigende. I 
København er ønsket om flere skaterfaciliteter i byen vedvarende og det gælder også for 
skaterhockey, hvor der pt. er gang i et kommunalt projekt om at anlægge en hockeybane ved 
Nørrebrohallen. Et anlæg på Holmen vil i endnu højere grad dække byens samlede behov for 
skaterhockey.

Mangfoldighed i brugergrupper og idrætsgrene Vægtning: 2
Asfaltbanen anvendes pt. af Christianshavns Skole og Gymnasium til diverse boldspil, primært 
basketball. Den anvendelse forventes bibeholdt. Samtidig anvender selvorganiserede også banen til 
boldspil og leg. Med ombygningen kan banen også anvendes af klubbens medlemmer, som er børn, 
unge og voksne.

Det forventes, at der kan blive spillet skaterhockey, basketball og fodbold på asfaltbanen efter 
ombygning.

Samarbejde og synergi Vægtning: 2
Med ombygningen af asfaltbanen, vil faciliteten også blive forbedret i forhold til Christianshavns 
Skole og Gymnasiums brug. Det giver mulighed for et udvidet brug af asfaltbanen. Samtidig er 
banen placeret på Holmens Idrætsanlæg, hvor der i forvejen dyrkes idræt i form af fodbold, rugby 
(foreninger) og atletik (skolen). 

Økonomisk vurdering Vægtning: 2
Etableringen af en skaterhockeybane på Holmen vil medføre anlægsudgifter i størrelsesordenen 1 
mio. kr.

Andet Vægtning: 1
Der er intet særligt at fremhæve under dette punkt.


